
Egyhangúlag fogadta el a költségvetést Kőbánya 
képviselő-testülete. A fejlesztési keretből több 

nagyobb beruházás elindítására is jut fede-
zet. A gyorshajtás megelőzésére megje-
lennek a trafi boxok a kerületben, emel-
kednek a jövedelemhatárok a települési 

támogatásoknál, de a zöldterületek fej-
lesztésére is van forrás.  44––5., 8. oldal5., 8. oldal

Befektetés a jövőbe 
– nagyberuházásoktól az
óvodahálózat átszervezéséig
D. Kovács Róbert Antal polgármestert kérdez-
tük a tervekről, újdonságokról.       66––7. oldal7. oldal

Szívvel-
lélekkel

Évről évre újul meg 
a Határ-erdő a Kő-
bányai Önkormány-
zat és a Pilisi Parker-

dő együttműködése 
révén. Az örökerdő 

program eredményei-
nek jártunk utána. 

 1616––17. oldal17. oldal

Elektromos kisbusszal mehetnek ezután nemcsak or-
voshoz vagy ügyintézni, de kirándulni is a kőbányai 
idősek otthonának lakói. A Kőbányai Önkormányzat 
az épület korszerűsítését is folytatja.       14. oldal14. oldal

Életet az éveknek Életet az éveknek 

Nők egyenruhában és 
nők, akiknek a hétköz-
napokban kevesebb 
lehetőségük jut ma-
gukra. Két rendhagyó 
kőbányai nőnapi ren-
dezvényen voltunk.
    23. oldal23. oldal

HírekHírek

A Kőbányai Önkormányzat ingyenes közéleti havilapja

HAVILAP
XXXV/3. szám 
2025. március

Kőbányai
Újdonságok és megtartott 
eredmények

A városért A városért 
egyetértésbenegyetértésben

Természetközeli 
  megoldás
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Na, most lehetett kiabálni, ke-
replőkkel, síppal-dobbal han-
goskodni, és a végén játszani a 
tűzzel! Sőt, a télűzés e formá-
ja nem is mehet másként, hi-
szen a hideg és a vele járó min-
denféle nyavalya nem távozik 
szép szóval. Farsang farkában, 
a böjt kezdete előtti hamvazó-
szerdán Kőbánya központjá-
ban is összegyűltek a fiatalok, 
hogy kiszebábjaik feláldozásá-
val minden bú és bánat hamu-
vá porladjon.

A Szent László téren Kőbá-
nya polgármestere köszöntöt-
te a rigmusokat kántáló töme-
get. Mint elmondta, náluk ott-
hon már elégett egy felöltöz-
tetett bábu a héten, kislánya 
ugyanis ezzel küldte messze 
földre az édesapja térdfájását, 
és ez nem is volt minden hatás 
nélküli! Mindehhez az „égetés” 
ceremóniamestere, Gorácz Jó-
zsef, a Tébláb Művészeti Isko-
la igazgatója csak azt tette hoz-
zá, hogy bizony a meghűlés el-

űzése náluk sem volt soha eny-
nyire fontos. A néptáncos gyere-
kek jó része ugyanis most éppen 
a szipogó-köhögő járvány miatt 
nem tudott eljönni. Így is voltak 
szép számban, és hangoskod-
tak, ahogy azt kell. Sokuk kezé-
ben botokra húzott, kinyúlt kar-
digán díszelgett, a végén papír 
tortaalátétből formált fejjel, raj-
ta a raffia hajzuhatag. Kellő be-

melegítés után ezekkel vonult át 
a lármás csapat a KÖSZI elé.

Az eredeti kiszebáb szalmá-
ból készült, és népviseletbe öl-
töztették fel a lányok. Faluhe-
lyen még a böjt előtt végighord-
ták az utcákon, hogy magukkal 
vigye a hideg tél minden bána-
tát és mocskát. A határban az-
tán a folyóba pottyant, hogy 
tűnjön el a vízzel. Ahol nem volt 

erre mód, ott a tűz tisztította 
meg tőle a világot.

Kőbányán, folyóvíz híján, a 
Rottenbiller parkban gyulladt 
fel a mindent megtisztító mág-
lya, oda vonult át a lármás tö-
meg. Ám, még mielőtt a kiszék 
elporladtak volna, bemelegítés-
ként a „téblábos” fiatalok tán-
coltak, énekeltek, illetve tűz-
zsonglőrök izzították a hangula-

Újra egyetemi Újra egyetemi 
kihívás az S1kihívás az S1
A tekinteteken látszott, hogy 
a többség először szembesült 
a „föld alatti” Kőbánya monu-
mentalitásával és az épített 
örökség történetében betöl-
tött „nagyságával”. Nem egy 
hallgató rögzítette mobiltele-
fonjával a pincerendszer egyik 
„idegenvezetője”, Nagy Imre 
szavait, aki nemcsak az or-
szágot egykor borító Pannon-
tenger és az üledékes kőzet 

keletkezésének összefüggé-
sére mutatott rá, hanem arra 
is, hogy az innen bányászott 
mészkő évszázadokon át szol-
gált a pesti középületek alap-
anyagául. Ide tartozik, hogy a 
Pannon-tenger idővel édesvi-
zű tóvá vált, a kőbányai mész-
kő édesvízi állatok maradvá-
nyaiból rakódott le, szerkeze-
te porózusabb, mint a tenge-
ri mészkőé, így könnyebben 

megmunkálható. Járulékos 
haszna, hogy természetes víz-
szűrőként is funkcionált, ezért 
falazták kőbányai mészkővel 
belülről a kutakat. Ezek az in-
formációmorzsák más egyete-
misták számára az „apró szí-
nes ismeretek” kategóriájába 
tartoznának, az építészhall-
gatók viszont kamatoztathat-
ják a talaj összetételével kap-
csolatban elhangzottakat.

Volt má r ha son ló jel le-
gű projekt a Műegyetem Ur-
banisztikai Tanszékén, an-
nak eredményéről lapunk ta-
valy decemberben részletes 
összefoglalót közölt. A mos-
tani feladat annyiban más, 
hogy ezúttal nem az S1 terüle-
tén lévő ipari műemlék épüle-
tek hasznosítására kell fenn-
tartható megoldást találniuk 
az építészhallgatóknak, ha-

nem arra, hogy miként tehe-
tő a városszövet részévé a pin-
cerendszer felett található, je-
lenleg rozsdaövezeti zárvány-
nak számító volt sörgyári terü-
let. A fókusz tehát nem az épü-
leteken, hanem a városköz-
pont funkciójának bővítésén 
van. Mivel egyetemi projekt-
ről van szó, annak követelmé-
nyeit természetesen az oktatók 
határozzák meg.

D. Kovács Róbert Antal pol-
gármester, aki Somlyódy Csaba 
alpolgármesterrel közösen kö-
szöntötte a hallgatókat, a dön-
téshozatalra jogosult önkor-
mányzat szempontjait osztot-
ta meg velük, amikor azt hang-
súlyozta, hogy a városvezetés 
komplex, átfogó hasznosítás-
ban gondolkodik, ezért nem 
célja az S1 értékesebb részei-
nek kimazsolázása. 

„Mire füstje eloszlik, a hideg köd szétfoszlik, egész kitavaszodik”

Kedves Kőbányaiak!
Néhány éve ilyenkor havazott, sőt az is 

előfordult, hogy április elején hóeséssel 
köszöntött a hajnal. A március azon-
ban számomra – bármi történjék – 
mégis mindenkor a tavasz kezdete. 
Nemcsak azért, mert a hivatalos 
naptár ezt írja, sokkal inkább azért, 

mert a nemzeti ünnepünk hangulata, 
eszmeisége ezt üzeni.

A  szabadságná l nincs szebb tavasz! 
Ilyenkor jöhet ugyan egy átmeneti hóesés, hideg és fagy, de az 
Óhegyen vagy a Szent László téren utat törő tulipánok sem en-
gednek a ’48-ból. Határozottan és egyenesen dugják ki fejüket, 
és készülnek a teljes virágzásra. Ahogy Kőbánya egésze is!

Városvezetőként ilyenkor már elmondhatom, hogy túl va-
gyunk az éves költségvetés elkészítésén, amelyet minden év-
ben egyeztetések, sokszor viták sora előz meg. És akár egy csa-
ládban, így van ez rendjén. A büdzsé sosem korlátlan, de ami 
fontos, arra mindig kell hogy legyen keret. Így alakítottuk az 
idén is. Meg kell becsülnünk az önkormányzati intézmények-
ben dolgozókat, és nem szűkülhet a támogatások, ösztöndíjak 
kerete sem. A költségvetésünknek igazodnia kell a hétközna-
pok valóságához is, azaz ha azt tapasztaljuk, hogy a gyorshajtás 
gondot okoz egy-egy területen, akkor tennünk kell ellene. És te-
szünk is, ezúttal a a trafiboxokkal. A Veszprémi utcában indu-
lunk először az új parkolók építésével, de a közlekedésre egész 
évben kiemelt figyelmet fordítunk. Ahogy a gyermekeinkre is. 
A minőségi ellátás céljával szervezzük újjá óvodahálózatun-
kat, megújítjuk a balatonlellei táborunk udvarát, és elindítjuk 
a Napsugár Bölcsőde és Csodapók Óvoda újjáépítését. Utóbbi 
nem megy egy lélegzetre, először, mint mindig, tervezünk, majd 
jöhet a megvalósítás. Idén törlesztjük az utolsó „adósságunkat” 
is az egészségügyi alapellátás terén, a Kőbányai úti fogászatot 
korszerű helyre költöztetjük.

És teszünk azért is, hogy a kőbányai érdekek fővárosi szinten 
is érvényesüljenek. A Liget tér és a hajléktalankérdés rendezése 
ügyében egy lépéssel előrébb jutottunk, elérve, hogy a főváros 
velünk egyeztetve keresse a megoldást. Elképzelésünk van, és 
ha rajtam múlik, kompromisszum is lesz. Olyan, amely mind-
két fél javát szolgálja. Mert a tavasz is úgy szép igazán, ha friss 
fuvallatát mindannyian egyaránt élvezhetjük!

A POLGÁRMESTER LEVELE

D. Kovács Róbert Antal
Kőbánya polgármestere

Aktualitásainkrólaz interneten is olvashatnak!
 www.facebook.com/kovacsrobertpolgarmester

Mentális térképen maradt a múlt örökségeMentális térképen maradt a múlt öröksége
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tot. A legszebb bábok alkotóit ju-
talmazták a szervezők, de ez a ki-
széknek nem jelentett semmi jót. 
A lángokban nem volt menekvés.

„Kisze, kisze szalmából / per-
zselődj a lángoktól / vörös tánc-
ban hamvadj el / nekünk most 
már tavasz kell!”

A kiszék idén is elvitték a telet!
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A  költségvetés elfogadása 
előtt a város vezetői – szokás 
szerint – tájékoztatást adtak 
az önkormányzat főbb célki-
tűzéseiről a bölcsődei, illet-
ve óvodai dolgozók érdeke-
it képviselő szakszervezetek 
helyi illetékeseinek. Az  Ér-
dekegyeztető Tanács, mai ne-
vén Fenntartói Szintű Egyez-
tető Fórum ülésén a polgár-
mester, a négy alpolgármes-
ter és a jegyző mellett részt 
vettek a Polgármesteri Hiva-
talból azok a főosztályveze-
tők is, akik a büdzsé összeál-
lítását koordinálták. 

A  tervezés tavaly ősszel 
kezdődött folyamatáról a pol-
gármester elmondta, hogy 
most is kikérték előzetesen 
valamennyi önkormányza-

ti cég, illetve intézmény véle-
ményét. A működési költsé-
gek inflációkövető emelésével 
mindenki egyetértett, a sze-
mélyi juttatások – bérek, pót-
lékok, cafeteria – kérdésében 
viszont ezúttal is voltak viták, 
ami velejárója a költségvetés 
tervezésének. 

Az sem újdonság, és az ön-
kormányzat vezetői vissza-
térően hangsúlyozzák, hogy 
a szociális ágazatban dolgo-
zókért – a bölcsődei dolgozók 
jogilag ide tartoznak – és az 
óvodák munkatársaiért a fő-
városi kerületek ma már egy-
mással versengenek. Kőbánya 
az úgynevezett kőbányai pót-
lékkal igyekszik őket megtar-
tani. 2025-ben a pótlék ugyan 
ágazatonként különböző mér-

tékben emelkedik, de az eme-
lés minden esetben inf láció 
feletti, a szociális ágazatban 
például, ahol a fizetések a köz-
szféra viszonylatában is ala-
csonynak számítanak, a pót-
lék 27%-kal nő. 

Kőbányán változatlanul jó 
kisgyermeknevelőnek lenni – 
hangsúlyozta a tanácskozáson 
a Bölcsődei Dolgozók Demok-
ratikus Szakszervezetének 
X. kerületi alapszervezetének 
titkára, Kőfalvi Adrienn. Egy-
úttal felhívta a figyelmet arra, 
hogy a bölcsődékben nemcsak 
kisgyermeknevelők dolgoznak, 
hanem szakácsok, konyhalá-
nyok és karbantartók is, akik 
jellemzően a garantált bérmi-
nimumot (összege 2025-ben 
bruttó 348 800 forint) kapják, 
és akiknek épp emiatt minden 
forint számít. Ezért ismételten 
azt kérte, hogy az önkormány-
zat vagy ne tegye kötelezővé a 
nem szakdolgozói besorolású 
kollégák munkahelyi ebédbe-
fizetését, vagy vállalja magá-

ra annak havi 17 ezer forintos 
költségét. Számukra ez a ki-
adás jelentős tétel – hangsú-
lyozta a szakszervezeti veze-
tő egy belső felmérés adataira 
hivatkozva. Ilyen béren kívü-
li juttatás nem korlátozható a 
bölcsődei dolgozók érintett kö-
rére, azt ki kellene terjeszteni 
az óvodai, iskolai tálalókony-
hák munkatársaira is, hiszen 
az azonos helyzetben lévőket 
azonos juttatások illetik meg 
– jegyezte meg a törvényesség 
„őreként” dr. Szabó Krisztián 
jegyző. A polgármester pedig 
emlékeztetett rá, hogy az ön-
kormányzatnak munkáltató-
ként személyi jövedelemadót 
kellene fizetnie a béren kívü-
li juttatásként térítésmentes-
sé tett ebéd után. Éppen ezért 
a munkahelyi ebéd kötelező 
befizetésének kompenzálásá-
ra az lehet a megoldás, ha az 
Egyesített Bölcsőde vezetője 
saját, idén is biztosított pénz-
ügyi mozgásterén belül rende-
zi az ügyet.

Érdekegyeztető Tanács előtt a költségvetés

Kőbányai pótlék 
a bölcsődei,
óvodai dolgozók 
megtartásáért

Közterületi felújításokra több 
mint 1 milliárd 250 millió fo-
rintot fordít idén az önkor-
mányzat, az összegből min-
den negyedik forint a gyalogo-
sok biztonságát szolgálja, jár-
daépítésre, illetve a baleset-
veszélyes lépcsők felújításá-
ra ugyanis közel 370  millió 
forint jut. Ezzel azonos nagy-
ságrendben szán pénzt a vá-
rosvezetés a közúti közleke-
dés biztonságosabbá tételé-
re: az önkormányzat kezelés-
ében lévő úthálózat korszerű-
sítésére csaknem 320 millió 
forintot, míg forgalomtech-
nikai kivitelezésekre további 
50 mil liót különítettek el. 

A  közlekedésben 2025 he-
lyi újdonsága a trafibox, amely 

veszélyes útszakaszokon szo-
ríthatja vissza a gyorshajtást. 
A  közterületek biztonságát 
fokozza a térfigyelőkamera-
háló zat modernizálása is, erre 
a célra 60 millió forintot tar-
talmaz a büdzsé. 

A  bérlakások megújítása 
olyan eszköz, amellyel hiány-
szakmákban dolgozókat, köz-
tük óvodapedagógusokat, or-
vosokat, rendőröket, tűzoltó-
kat nyerhet meg Kőbánya szá-
mára az önkormányzat, hiszen 
a bérlakásállományban szolgá-
lati lakások is találhatók. A Kő-
bányai úti gyermekfogászat át-
költöztetésével és modernizá-
lásával pedig a városvezetés 
befejezi az egészségügyi alap-
ellátást nyújtó, önkormányza-

ti fenntartású intézményrend-
szer megújítását, 2025-ben ez 
a projekt lesz a maga 250 mil-
lió forintjával az egyik nagybe-
ruházás, amely valószínűleg jö-
vőre zárul. 

Az életminőség javításában 
fontos szerepet játszó zöldfe-
lületek fejlesztésére tízmillió-
kat áldoz a város, folytatódik a 
Városi Erdő Program, amely-
ben természetközeli megoldá-
sokkal újítja meg a Pilisi Park-
erdő Zrt. a Határ-erdőt, és foly-
tatódnak a fapótlások, faülteté-
sek. A zöldítéssel kapcsolatban 
D. Kovács Róbert Antal polgár-
mester a költségvetés tárgya-
lásakor is elmondta, hogy a fa-
ültetés, fapótlás hosszadalmas 
folyamat, mert egyeztetni kell 

a közműcégekkel, és épp a köz-
művesítés miatt egyáltalán 
nem biztos, hogy egy fa ugyan-
azon a helyen pótolható, ahon-
nan kivették. 

A költségvetésen belül a mű-
ködési és a fejlesztési kiadások 
aránya 82–18% – ismertette a 
gazdálkodást felügyelő Rad-
ványi Gábor alpolgármester, 
megjegyezve, hogy fejleszté-
sekre több maradna, ha az ál-
lam szolidaritási hozzájárulás 
címén nem vonna el 3,5 mil-
liárd forintot idén a várostól. 
Hozzátette, hogy az 5 milliárd 
forintos fejlesztési büdzsé-
hez érdemes hozzászámítani 
a 17 önkormányzati képviselő 
10-10 millió forintos költség-
vetési keretét, valamint azt a 

100  millió forintot, amelyből 
Kőbányán is elindul a közösségi 
(lakossági) költségvetés. 

Somlyódy Csaba alpolgármes-
ter örömmel állapította meg, 
hogy az önkormányzati közszol-
gáltatások mennyiségében Kő-
bánya mostanra behozta a tehe-
tősebb kerületekkel szembeni 
lemaradását, szerinte ezután a 
minőségfejlesztésre kell helyez-
ni a hangsúlyt. 

Dr. Mátrai Gábor alpolgármes-
ter azt emelte ki, hogy az okta-
tás és a kultúra ügyét 2025-ben 
is prioritásként kezelik mind 
a személyi juttatások, mind az 
infrastrukturális beruházások 
terén. A képviselő-testület a vá-
ros idei költségvetésére vita nél-
kül, egyhangúlag mondott igent.

Egyhangú igen a 2025-ös költségvetésreEgyhangú igen a 2025-ös költségvetésre

A városért A városért 
egyetértésbenegyetértésben
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– Közel 5 milliárd forint jut 
önkormányzati fejlesztések-
re 2025-ben. Említene néhá-
nyat közülük? 
– Tervszerűen haladunk ke
rületünk korszerűsítésével, az 
idén a Kőrösi Kulturális Köz
pontban végzünk komolyabb 
felújítást a tavalyi ablakcsere 
után. Ezúttal belső gépésze
ti korszerűsítést végzünk, en
nek látható eleme a vizesblok
kok felújítása lesz. Megújítjuk 
a KÖSZI homlokzatát és ön
kormányzatunk Balatonlel
lén működő ifjúsági táborában 
az udvart, beleértve a sportpá
lyát és a járdákat is. Azért dol
gozunk, hogy a kőbányaiak 
kikapcsolódásához minden
hol minőségi feltételeket biz
tosítsunk. 

– A híres orientalista nevét 
viseli a városközpont sétáló-
utcája, amelynek modernizá-
lása az egyik legjelentősebb 
idei tétel. A fejlesztés része a 
Vásárló utcai lakótelep kör-
nyezetének megújítása is?

– Pénzügyileg két külön pro
jektről van szó, a városkép és 
ezért a tervezés szempont
jából azonban természete
sen összehangoltan kezeljük. 
Minden területen azon va
gyunk, hogy rendezzük a Kő
rösi Csoma sétány helyzetét. 
Az idén megkezdjük a sétáló
utca megújítását saját forrás
ból, közben tárgyalunk a fő
városi önkormányzat, mint 
tulajdonos vezetésével a Li
get tér rendezéséről. A  Vá
sárló utcai lakótelep környe
zetét pedig részben külső tá
mogatásból fejlesztenénk, be 
is nyújtottuk pályázatunkat 
a fővárosi kerületek számára 

meghirdetett Egészséges Ut
cák Programra, jelenleg vár
juk a döntést, és bízunk a po
zitív elbírálásban. 

– Bár nincs szem előtt, a 
városközpont része az S1, a 
sörgyár egykori területe is, 
amely külön sor a büdzsé-
ben.

– A Duna Szimfonikus Ze
nekar próbatermének tetőfel
újítása a látható fejlesztés az 
idén a területen, emellett je
lentős összeget fordítunk az 
ipari műemlékek és a pince
rendszer állagmegóvására is. 
Ha nem így tennénk, országos 
szinten is értékes építészeti 
örökség válna az enyészet ál
dozatává.

– Idén még „nullás” tétel a 
Mádi utcai Napsugár Bölcső-
de és Csodapók Óvoda teljes 
felújítása, ugyanakkor több 
fórumon jelezte már, hogy 
ez lesz ennek a ciklusnak az 
egyik nagyberuházása. Mi-
kor indul?

– A tervezéssel jól haladunk, 
de itt az előkészítő munkának 
intézményeink átköltözteté
se is része. Az óvodának már 
megvan az átmeneti helye, a 
bölcsőde elhelyezése „kemé
nyebb dió” a kisgyermekek
re vonatkozó speciális előírá
sok miatt. Fontos megjegyez
ni, hogy az átmeneti helyekre 
külön működési engedélyt kell 
szereznünk. Mivel összességé
ben milliárdos értékű beruhá
zásról van szó, a közbeszerzé
si eljárás is összetett, ezért a 
2025/26os nevelési évet még 
biztosan a Mádi utcában töl
tik a gyermekek, a kivitelezés 
legkorábban a jövő nyáron kez
dődhet meg.

– A képviselő-testület a 
költségvetéshez hasonlóan 
egyhangúlag fogadta el az 
óvodahálózat működteté-
sének átszervezését. Miért 
vált szükségessé az Egyesí-
tett Óvoda létrehozása?

– Több okból is, mielőtt eze
ket részletezném, hangsúlyo
zom, hogy nem az anyagi fel
tételek miatt, hiszen az új 
rendszer fenntartása valószí
nűleg többe kerül majd. Az el
sődleges célunk, hogy az ellá
tás a jelenleginél színvonala
sabb legyen, ebben az észsze
rűsítés, az erőforrások haté
kony felhasználása eszköz, il
letve eredmény, ha jól hajtjuk 
végre az átszervezést.

A demográfiai folyamatok
ra nincs döntő befolyásunk 
önkormányzatként, a követ
kezményeit ug ya na kkor a 
mi önkormányzatunk is vi
seli. Az  óvodáinkban jóval 
több a férőhely, mint a gyer
mek, miközben kilenc cso

port működését már most is 
szüneteltetjük. Régóta mond
juk, hogy a jövedelemkiegé
szítés ellenére mi is óvodape
dagógushiánnyal küzdünk, 
és bár a kormány elkezdte a 
bérfejlesztést, annak hatása 
a munkaerőpiacon évek múl
va jelentkezik majd. A realitás 
ezért azt diktálja, hogy az in
tézményrendszert a gyerme
kek és az óvodai dolgozók szá
mához igazítsuk. De ez csak a 
létszám és létesítménygaz
dálkodási oldal, amelynél fon
tosabb a szakmai munka fel
tételeinek javítása. Ha a köz
pont az adminisztrációs ter
hek nagy részétől megszaba
dítja az óvodavezetőket, több 
idejük jut a pedagógiai munka 
szervezésére. És erre egyre in
kább szükség van. Hogy csak 
egy példát mondjak: egy friss 
tanulmány szerint a más
fél éves magyar gyermekek 
csaknem másfél órát töltenek 
naponta képernyő előtt, ami

nek az a következménye, hogy 
többségük hároméves korá
ban még alig beszél. Az ilyen 
és hasonló gondokra az óvo
dapedagógusainknak és óvo
dafenntartóként nekünk is fel 
kell készülni. 

– Gyermekellátás, de már 
az egészségügyben – a Kő-
bányai úti fogászat elköltöz-
tetése. 

– Az önkormányzatunk ál
tal működtetett egészségügyi 
alapellátásban ez az utolsó 
olyan intézményünk, amely
nek korszerűsítésével adósak 
voltunk. Olyan új helyet kel
lett keresnünk, amely köny
nyen megközelíthető a város
központban lévő óvodákból, 
iskolákból. A  Gergely utcá
ban találtuk meg a megfelelő 
helyet. Bízunk abban, hogy az 
érintett társasház hozzájárul a 
funkcióváltáshoz. Igenlő dön
tés esetén 2026 első felében 
átadhatjuk az új gyermekfogá
szatot, amelynek kialakítása a 
jelenlegi tervek szerint ugyan
csak százmilliós tétel. 

– A közlekedésbiztonság 
terén a trafiboxok telepíté-
se, a környezettudatosság 
formálásában pedig a lakos-
sági ágaprítás számít újdon-
ságnak. 

– Sebességmérő dobozokat 
olyan helyszínekre helyezünk 
ki, ahol a rendőrség állásfog
lalása szerint a gyorshajtás 
mindennapos veszély. Kívül
ről nem lehet majd eldönte
ni, hogy az adott trafiboxban 
élese a kamera vagy sem, így 
a kockázat állandó lesz, más
ként nem is lehet visszaszorí
tani a szabályszegést. Az ágap
rítás pedig újabb lehetőség 

annak tudatosítására, hogy 
a zöldhulladék nem kidoban
dó szemét, hanem alapanyag 
az újrahasznosításhoz. Szív
ügyem a fenntartható életmód 
segítése!

– A beruházásokat az ön-
kormányzat munkatársai 
koordinálják, a bölcsődék-
ben, óvodákban, a fogásza-
ton az önkormányzat által 
foglalkoztatott szakembe-
rek látják el a gyermekeket, 

és a sor hosszan folytatható. 
Ők jelentik a humán tőkét.

– Az alapfizetésben minden
ki egységesen megkapta azt 
a mértékű emelést, amelyet a 
kormányzat a minimálbér és a 
garantált bérminimum eseté
ben írt elő. A hiányszakmák
nál „vastagabban fogott a ce
ruzánk”, ott differenciáltunk, 
és tettünk hozzá pluszforrást, 
ahol az állam által meghatá
rozott bérek nem kellő súllyal 

veszik figyelembe a szakmai 
tapasztalatot, a pályán eltöl
tött éveket. A jövedelmek ver
senyképességének megtartá
sára ügyelünk, sőt a javítására 
is jelentős összeget fordítunk a 
kötelezően előírt emelések fe
lett. Ez hosszú távú befekte
tés, bár kétségtelenül kevés
bé látványos, mint egy sétány 
vagy közintézmény megújítá
sa. Viszont az egyik, ha nem a 
legfontosabb feltétel.

Interjú az idei költségvetésről D. Kovács Róbert      Antal polgármesterrel

Befektetés a  jövőbeBefektetés a  jövőbe
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A költségvetés elfogadásá-
val együtt a képviselő-tes-
tület – az eddigi gyakorla-
tot követve – fenntartotta 
az önkormányzati „szociá-
lis háló kiterjesztését”. Ez a 
gyakorlatban a jogosultsá-
gi jövedelemhatárok emelé-
sét jelenti. Enélkül a rászo-
rulók közül többen úgy ve-
szítették volna el jogosult-
ságukat a város által bizto-
sított támogatásokra, hogy 
közben az élethelyzetük ér-
demben nem javult. A kor-
rekcióval ezt előzte meg a 
képviselő-testület.

Anna k már a társada l-
mi felelősségvállalás egyéb 
területén van üzenetérté-
ke, hogy a város idén elő-
ször pályázik a Tehetség-
barát Önkormányzat díjra. 
Az elismerést olyan telepü-
lések nyerhetik el, amelyek 
– egyebek mellett – bizto-
sítják a tehetséggondozás-
hoz való egyenlő hozzáfé-
rést, „szakmailag, erkölcsi-
leg és anyagilag támogat-
ják a tehetséges helyi gyer-
mekek és fiatalok segítését 
célzó tevékenységeket”, il-
letve kiemelten segítik az 

innovatív kezdeményezé-
seket. A  X.  kerületben ma 
már hagyományosnak te-
kinthető a „Kőbánya szá-
mít rád” nevű tanulmányi 
ösztöndíjprogram, amely-
ben a 2024/2025-ös tanév 
második félévében 51 rászo-
ruló általános iskolás és 33 
középiskolás diák kap havi 
7000, illetve 12 000 forint 
támogatást. Az X-GAIN pe-
dig, vagyis az önkormányzat 
és a helyben működő nagy-
vállalatok intézményesített 
együttműködése országosan 
is egyedülálló, az innovációt 

ösztöntő kezdeményezésnek 
minősül.

Az  önkormányzat a kör-
nyezetvédelem területén is 
tervez új lépéseket, ezek közé 
tartozik egy közösségi kert 
létrehozása, a zöldhulladék 
hasznosítását ösztönző la-
kossági ágdarálás lehetősé-
gének biztosítása, a közös-
ségi lombgyűjtés, valamint 
a „Kőbányai vadon” megte-
remtése. Utóbbi egy közös-
ségi tér lenne, amely bemu-
tatná a helyi élővilág sokféle-
ségét, a mostanában gyakran 
emlegetett biodiverzitást.

Sikeresnek bizonyult a belvá-
rossal közvetlen összekötte-
tést biztosító 75-ös trolibusz-
járat tavaly augusztusban in-
dított tesztüzeme, a „kőbá-
nyai” troli megmarad, végállo-
mása pedig minden bizonnyal 
a Kápolna téren és nem Kőbá-
nya alsó vasúti megállónál lesz. 
Útvonala a Salgótarjáni utcán, 
illetve a Pongrácz úton vezet el 
a Hungária körútig, ami javít-
ja a Pongráctelepen, illetve a 
Laposdűlő városrészben élők 
hozzáférését a közösségi köz-
lekedéshez. A környezetkímé-
lő járművek nyári és téli időjá-
rási körülmények között is ki-
állták a próbát azon a szaka-
szon, ahol felsővezeték híján 

akkumulátorról közlekednek 
önjáró üzemmódban. Minder-
ről a polgármester adott tájé-
koztatást a képviselő-testület-
nek, miután tárgyalt a főváro-
si tömegközlekedést szervező 
BKK vezérigazgatójával.

Az  autósok 2025-ben sem 
számíthatnak érdemi felújítá-
sokra olyan nagy forgalmú, a 
főváros által kezelt kőbányai 
utakon, mint például a Magló-
di út. E téren a Budapest Köz-
út Zrt.-nek pénze és engedé-

lyezett tervei sincsenek, forrás 
kisebb fejlesztésekre – a szak-
zsargonban „kiskorrekciós be-
avatkozásokra” – van csak, 
azokra is 1 + 1 forintos konst-
rukcióban, azaz a kerületi ön-
kormányzatnak annyi pénz-
zel kell beszállnia, amennyit 
a Fővárosi Önkormányzat for-
dít ezekre a munkákra. Ily mó-
don épülhet gyalogátkelőhely 
a Salgótarjáni utca és a Pong-
rácz út kereszteződésében, és 
ez az ára a Mádi utca felújított 

szakaszán a kerékpársáv fel-
festésének is.

Az országban kizárólag Bu-
dapestre érvényes kétszintű 
önkormányzati rendszer sa-
játossága, hogy a tömegköz-
lekedés működtetése a Fővá-
rosi Önkormányzat kizáróla-
gos felelőssége, így az útháló-
zat fenntartásának kérdése is 
többszereplős: ahol tömegköz-
lekedés jár, az fővárosi hatás-
kör, a többi jellemzően önkor-
mányzati, esetenként állami. 

A Kőbányai vadontól a Tehetségbarát Önkormányzatig

Sokszínű társadalmi 
felelősségvállalás

Kedves Barátaim!
 Bizonyára sokan tudják, hogy az utóbbi 

időben rendszeresen foglalkozom a Li-
get tér körüli problémákkal. A Liget tér 
egy rendkívül fontos közlekedési cso-
mópontja Budapestnek – itt a Kőbánya 
alsó vasútállomás, számos buszjárat, 

villamosjárat és most már a troli is ke-
resztezi.
Sajnos, mint a főváros más csomópontja-

in, itt is rengeteg szociális problémával találko-
zunk, többek között a hajléktalanság problémájával.

Külön gondot okoz az, hogy Kőbánya alsó állomás Liget tér felő-
li bejáratát lezárta a MÁV, emiatt csak nagy kerülővel lehet meg-
közelíteni a vasútállomást. Az az ígéret – a MÁV-val való korábbi 
tárgyalásaim eredményeképpen –, hogy hamarosan, április végéig 
megnyílik egy ideiglenes bejárat Kőbánya alsó állomásra a Liget 
tér felől. Ez jó hír, de szintén fel fog vetni közbiztonsági problémá-
kat, ezért jeleztem a rendőrkapitányságnak és a MÁV-nak is, hogy 
gondoskodni kell az ideiglenes bejárat biztonságáról és rendjéről. 

Ennek a területnek, a Liget térnek az ellenőrzése, rendben tar-
tása csak látszólag egyszerű feladat. Nagy részét a kerületi ren-
dészetnek kell felügyelnie, viszont van ott magánterület is (a régi 
Skála áruház), aminek bizonyos része a közforgalom számára 
megnyitott terület, illetve fővárosi tulajdon is (az üzletház terüle-
te). Mondhatják, hogy kit érdekel, kinek a felelőssége, legyen rend, 
és kész. Igazuk van, de ahhoz, hogy valóban rend legyen a terüle-
ten, együttműködésre van szükség. A jó hír, hogy ez az együttmű-
ködés létrejött, legnagyobb örömömre működik a közös munka az 
érintettek között. Folynak az egyeztetések, elfogadtak egy intéz-
kedési tervet, és keresi közösen a megoldásokat a kerület, a rend-
őrség és a főváros egyaránt.

Persze rengeteg még a munka, és nem dőlhetünk hátra. De ez a 
fajta együttműködés az egyetlen módja annak, hogy elérjük a cé-
lunkat, egy biztonságosabb, tisztább és rendezettebb városrészt.

Én is mindent megteszek azért, hogy támogassam ezt a mun-
kát. A Liget téren közlekedő BKK-járatok közbiztonsága érdeké-
ben is egyeztettem a Fővárosi Rendészettel, kértem, hogy fordít-
sanak nagyobb figyelmet ezekre a buszokra, villamosokra. Rend-
őrkapitány urat is kértem, hogy a Liget téren legyen sűrűbb és szi-
gorúbb járőrözés a kőbányaiak biztonsága érdekében. 

Nagyon fontos, hogy fenntartsuk ezt az együttműködést annak 
érdekében, hogy végre érdemben javuljon a helyzet.

Barátsággal:

KŐBÁNYAI ÜGYEK A PARLAMENTBEN

Kétszintű önkormányzatiság a helyi közlekedésben 

Marad 
a troli

HIRDETÉS

Irány újra Isaszeg!
Nyeregbe szólít ismét min-
denkit a Kőbánya Bringa és 
a Vuelta Sportiroda. Az isa-
szegi csata évfordulója alkal-
mából április 5-én, szomba-
ton várnak mindenkit az Isa-
szegi Kerékpáros Emléktúrá-

ra. A Kőbányai Önkormány-
zat támogatásával megrende-
zett eseményen idén is kisor-
solnak a nevezők között egy 
biciklit, ezúttal egy túrake-
rékpárt. Nevezni a http://ne-
vezes.vuelta.hu oldalon lehet. 

Arató Gergely
országgyűlési képviselő
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A helyzet összetett, a megol
dandó feladat pedig csak lát
szólag egyszerűbb: a szakmai 
munkát színvonalasabbá, a 
működést pedig hatékonyab
bá tenni a kőbányai óvodahá
lózatban. Az átszervezés cél
ja tehát nem a karcsúsítás, az 
Egyesített Óvoda fenntartása 
200 millió forinttal többe ke
rül majd évente – emelte ki el
sőként a polgármester. Az óvo
dai közszolgáltatás rendszeré
nek összetettségét jól példáz
ta, hogy az óvodahálózat át
szervezéséről összehívott fó
rumon, amelyen óvodapedagó
gusok és szülők egyaránt részt 
vettek, közel fél órába telt, mire 
D. Kovács Róbert Antal a végé
re ért a jelenlegi helyzet részle
tes leírásának. 

Felidézte, hogy szakmai ol
dalról jelentős veszteség érte 
Kőbányát azzal, hogy amikor 
az állam átvette az iskolákat, 
megszűnt a kerület pedagógiai 
szolgáltatója. Ez az intézmény 
komplex szemlélettel műkö
dött, azaz a teljes kőbányai ok
tatási intézményrendszerben 
koordinálta a szakmai mun
kát, az iskolák mellett az óvo
dákban és a hivatalosan a szo
ciális ágazathoz sorolt bölcső
dékben is. Ezt a jelenleg hiány
zó támogató szolgáltatást kap
ják meg a tagóvodák az Egye
sített Óvoda központjától, ahol 
a tagóvodai pedagógiai progra
mok „gondozásának” éppúgy 
lesz szakmai felelőse és segí
tője, mint az iskolapszicholó
gusi, fejlesztőpedagógusi há
lózatnak. 

A szakmai sztenderdek ré
vén az óvodai közszolgáltatás 
minősége egységesebbé tehe
tő az intézményrendszer egé
szében, ami egyúttal az esély
eg yenlőséget is javíthatja. 

A  tagóvodák ugyanakkor az 
önálló profiljukat megtarthat
ják, a fejlesztőpedagógusok, is
kolapszichológusok létszáma 
megmarad. 

Nem  újdonság, a város ve
zetői jó ideje őszintén beszél
nek róla, hogy óvodapedagó
gusból Kőbányán is hiány van, 
hasonlóan a fővárosi kerüle
tek többségéhez. Vannak óvo
dák, ahol az előírt pedagógu
si létszám fele adott csak, eze
ket az intézményeket a nyugdí
jas óvó nénik visszafoglalkoz
tatásának köszönhetően tud
juk működtetni – jelezte a pol
gármester. Budapestről a csa
ládtámogatási rendszer követ
kezményeként 300 ezren köl
töztek agglomerációs telepü
lésekre, amelyeknek komoly az 
elszívó hatásuk az óvodapeda
gógusok esetében is. De a kő
bányai intézményrendszeren 
belül is létezik versenyhely
zet, a bölcsődékben egy óvoda
pedagógus számára kedvezőb
bek lehetnek a jövedelemi vi
szonyok, így vannak olyanok, 
akik a magasabb fizetésért át

mennek a „bölcsődei szektor
ba” kisgyermeknevelőnek. És 
bár a központi béremelésnek 
köszönhetően a pedagóguspá
lya iránt nőtt az érdeklődés, a 
„többlet” egyelőre az egyetemi 
padokban ül, ők a munkaerő
piacon évek múlva jelennek 
csak meg, a fenntartó önkor
mányzatnak viszont most kell 
enyhítenie a létszámhiányt. 

Ez  a feladat hatékonyab
ban elvégezhető a munkálta
tói jogok gyakorlásának egy
ségesítésével. Jelenleg e té
ren az óvodák önállóságot él
veznek, azaz mind a 14 óvoda 
maga foglalkoztatja a dolgozó
it. A jövőben mindenkinek az 
Egyesített Óvoda lesz a mun
káltatója, ami egyrészt csök
kenti a tagintézmények admi
nisztrációs terheit – így a tag
óvodák vezetőinek több idejük 
jut a szakmai munkára –, más
részt könnyebbé teszi az átme
neti vagy tartós létszámhiány 
„kezelését”. Átmeneti létszám
hiányt okozhat egy nagyobb 
influenzajárvány, a megbete
gedett óvópedagógusok, da

dusok, konyhai dolgozók 
gyorsabban pótolhatók, 
ha helyettesítésükre a 
központ rendel ki kol

légákat. Tartós létszámhiány 
pedig akkor állhat elő, ha vala
melyik óvodában egyik évről a 
másikra megugrik a beíratott 
gyermekek száma, ilyenkor 
plusz óvodapedagógusra van 
szükség, aki a jövőben rend
szeren belülről érkezhet, egy 
olyan óvodából, ahol a szokott
nál kevesebb a beiratkozó gye
rek. Belső „átcsoportosításra” 
egyébként eddig is volt példa, 
hiszen azokból az óvodákból, 
ahol csoportok szüneteltek, a 
dolgozók egy részét más intéz
ménybe helyezték át. 

A csoportok szüneteltetése 
egy másik, szintén tartós je
lenségre válasz: a kisgyerme
kek csökkenő számára. A né
pességnyilvántartási adatok 
alapján 2025ben valamivel 
több mint 450 gyermek válik 
óvodakötelezetté, de a polgár
mester az elmúlt évek trendje 
alapján azt valószínűsíti, hogy 
ahogy az elmúlt években, úgy 
idén is a beíratott gyermekek 
száma százzal kevesebb lesz, 
mondjuk azért, mert a más ke
rületekben dolgozó szülők a 

munkahelyük közelében keres
nek a gyermekeiknek óvodát. 

Kőbánya óvodai kapacitása 
tehát túlméretezett, több in
tézmény magától „ürült ki” az 
elmúlt tíz évben, közben a rend
szerben szünetel kilenc – két
óvodányi – csoport, azaz a meg
lévő 14 helyett elvileg 12 óvoda 
is elég lenne. Az átszervezésnek 
azonban nem célja az óvodabe
zárás – hangsúlyozta a polgár
mester. Elsődleges szempont az 
is, hogy a gyermekeket kiscso
porttól nagycsoportig ugyan
azok oktassák és neveljék, ezt 
azonban százszázalékosan ga
rantálni nem lehet, hiszen bár
mikor adódhatnak olyan egyé
ni élethelyzetek, amelyekre az 
önkormányzatnak nincs ráha
tása. Az óvó néniket elcsábít
hatja egy másik kerület, férj
hez mehetnek, gyereket vállal
hatnak, és a példák hosszan so
rolhatók. 

A  fenntartó önkormányzat 
az óvodai ellátás szakmai szín
vonalának megtartására vállal 
garanciát, vagyis arra, hogy az 
újonnan érkező óvó néni vagy 
dadus ugyanolyan lelkiisme
retes lesz, mint az elődje volt – 
mondta D. Kovács Róbert An
tal. A jogszabályi határidők mi

att az átszervezéssel kapcsola
tos döntéseket a képviselőtes
tületnek május 31éig meg kell 
hoznia. Az átszervezésről szó
ló döntés előtt a városvezetés 
több alkalommal egyeztetett 
az intézmények jelenlegi veze
tőivel, illetve vizsgálták több 
más budapesti kerület gyakor
latát, figyelembe vették az otta
ni tapasztalatokat. Azért, hogy 
az átmenet zökkenőmentes le
gyen, a tagóvodák vezetői a je
lenlegi óvodavezetők lesznek, 
akinek idén járna le a vezetői 
megbízása, azzal egy évre hosz
szabbítanak. Az önkormányzat 
célja az, hogy az átszervezésből 
a szülők a későbbiekben is csak 
annyit érezzenek és tapasztal
janak meg, hogy a szolgáltatás 
színvonala javult az Egyesített 
Óvoda létrehozásával – emelte 
ki a polgármester. 

Az óvodahálózat átszervezé
séről szóló fórumot a Kőbányai 
Hírek online teljes egészében 
közvetítette. A videófelvétel a 
Kőbányai Hírek Facebookol
dalán, a mel
lékelt QRkód 
beolvasásával 
megnyíló ol
dalon vissza
nézhető. 

Minőségi váltás 
Tájékoztató fórum az óvodahálózat átszervezéséről

A Kőbányai Önkormányzat pályázatot 
hirdet kőbányai nyugdíjasok
2025. évi üdültetésére

A PÁLYÁZHATÓ ÜDÜLÉSI TURNUSOK - BALATONALMÁDI (6 NAP, 5 ÉJSZAKA):

1. 2025. május 12. és 17. között,
2. 2025. május 19. és 24. között,
3. 2025. május 26. és 31. között,
4. 2025. szeptember 1. és 6. között,
5. 2025. szeptember 8. és 13. között,
6. 2025. szeptember 15. és 20. között,
7. 2025. szeptember 22. és 27. között.

A PÁLYÁZATOKAT 2025. MÁRCIUS 31-ÉIG 
LEHET BENYÚJTANI
egy példányban, papíralapon a Kőbányai Polgármesteri 
Hivatal Ügyfélközpontjában (1102 Budapest, Állomás 
utca 26.), valamint elektronikusan e-papír szolgáltatás 
igénybevételével a BP10KER hivatali kapu címre, illetve 
elektronikus levélben a hivatal@kobanya.hu e-mail- 
címen keresztül.

A pályázattal kapcsolatban bővebb felvilágosítás kérhető 
a +36 1 4338 353-as telefonszámon. Pályázati adatlap 
igényelhető az Ügyfélközpontban, vagy letölthető az 
Önkormányzat www.kobanya.hu honlapjáról. Az adatlap 
másolható.

D. Kovács Róbert Antal
Kőbánya polgármestere

PÁLYÁZATI
FELHÍVÁS

www.kobanya.hu
facebook.com/KobanyaiOnkormanyzat
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Már megkezdődtek, de a kerü-
let több pontján is kisebb válto-
zások várhatók a jelenlegi for-
galmi rendben a következő idő-
szakban. 

A Fogadó utcában elkészül-
tek a megállást tiltó táblázások 
és az ennek hatályát megerősítő 
felfestések a Gém utca és Som-
fa köz között az utca északi ol-
dalán.

A  Kiskert utcában szintén 
megállni tilos táblák kerültek 
ki a Sörgyár utcai torkolathoz, 
valamint a Mádi utcai kereszte-
zéshez, ezek célja, hogy megerő-
sítsék a már megszokott par-
kolási rendet, és támogassák a 
biztonságos közlekedést. 

Áprilisban a Bányató utcá-
ban várható változás. Itt a Ta-
vas utca és az Újhegyi út közöt-
ti szakaszon eddig is jellemző 

volt az egyoldali parkolás, ami 
a keskeny útpálya miatt meg-
nehezítette, baleset-veszélyes-
sé tette a kétirányú forgalmat. 
A szembejövő járművek nehe-
zen fértek el, több esetben be 
kellett várni a másik jármű el-
haladását. Ez változik április-
tól: a munkálatok a hónap elején 
kezdődnek, és húsvétra a tervek 
szerint el is készülnek.

A Bányató utca Tavas utca – 
Újhegyi út – Hangár utca közöt-
ti szakaszait egyirányúsítják 
a Hangár utca felé. Az ellenke-
ző irányú forgalom a párhuza-
mos utcák felé haladhat majd. 
Az egyirányúsítással párhuza-
mosan 30 km/h-s sebességkor-
látozást vezetnek be. A forgal-
mi rend változásának eredmé-
nyeként szabályos parkolóhe-
lyek jönnek létre, illetve meg-

szűnnek az egymással szem-
beni közlekedésből eredő konf-
liktushelyzetek is. A Tavas utca 
torkolatában forgalomterelő 
sziget épül ki, ami lehetővé te-
szi a kétirányú kerékpárforga-
lom elvezetését.

A Kismartoni úton a kerékpá-
rosok közlekedési helyzetét ren-
dezik. Kétoldali nyitott kerék-
pársáv létesül, és 20 km/órás se-
bességkorlátozást vezetnek be. 
A sebességcsillapítást polimer 
forgalomcsillapító küszöbök be-
építésével oldják meg. A beavat-
kozással egy időben a korábbi 
„kizárólag mentők” számára és 

a mozgáskorlátozottaknak kije-
lölt, de az Egészségház megszű-
nésével okafogyottá vált parko-
lóhelyeket megszüntetik, átad-
ják helyüket új parkolóhelyek-
nek. A  munkálatok március 
második felében kezdődnek, és 
a hónap végére a tervek szerint 
be is fejeződnek. 

A  kerékpárosokat szolgálja 
ki a két új fedett, zárt tároló is, 
amelyek építése már elkezdő-
dött. Újhegyen, a Csocsaj pék-
ség mellett lapzártánk idején 
már megkezdődött a munka, 
hamarosan mindkét létesít-
mény a bicajosokat szolgálhatja. 

A Liget téren tartottak közbiz-
tonsági akciót a közterület-fel-
ügyelők és a rendőrség együtt-
működésében, Kőbánya pol-
gármestere kezdeményezésé-
re. A Kőkert Kft. munkatár-
sai nemcsak takarították, ha-
nem fertőtlenítették, lemosták 
az egyébként fővárosi tulajdo-
nú üzletközpont területét és 
környékét. A Liget téri üzlet-
központ területén tapasztal-

ható helyzet ügyében D. Ko-
vács Róbert Antal polgármes-
ter az elmúlt időszakban sorra 
egyeztetett a fővárosi döntés-
hozókkal. Néhány hete a fő-
városi Fidesz-frakció vezető-
jével, Szentkirályi Alexandrá-

val és frakciótársaival történt 
helyszíni bejárás, majd Kará-
csony Gergely főpolgármester-
rel egyeztetett az ügyben.

Kőbánya polgármesteré-
nek kezdeményezésére szü-
letett meg végül az az előter-

jesztés, amelyet a fővárosi Fi-
desz-frakció vitt a közgyűlés 
elé, majd azt a főpolgármes-
ter módosítójával egyhangú-
lag elfogadtak. Eszerint Buda-
pest főpolgármestere Kőbá-
nya vezetésével egyeztetve ké-

szít intézkedési tervet a főváro-
si tulajdonú ingatlan környeze-
tének zöldítése érdekében, meg-
vizsgálják az épület elbontása és 
közpark létrehozása, de a más 
módon való hasznosítás lehető-
ségeit is.

Két területen is faltól falig ta-
karított a Kőkert Kft. Febru-
ár első felében a Pongráctele-
pen, majd a Budapesti Bajcsy-
Zsilinszky Kórház és Rende-
lőintézet környékén dolgoz-
tak. Több napon át utcáról ut-
cára haladtak, megtisztult a 
többi közt a Lavotta utca, majd 
a Sörgyár és a Szentimrey utca 
forgalmas szakasza is. Idén is 

több hasonlót ter-
veznek.

Fo n t o s  t u d n i , 
hogy a faltól falig 
takarításokat ak-
kor tudja a kerüle-
ti cég hatékonyan 
végezni, ha a takarítás idején a 
parkolók üresek. Bár a februá-
ri közterületi takarításokat is 
előre meghirdették, és az ide-

iglenes parkolást tiltó táb-
lát is helyeztek ki, munkakez-
déskor a Bajcsy közelében szá-
mos parkolóhelyen autók áll-

tak. Így a munkát csak 
azután kezdhették el, 
hogy a közterület-fel-
ügyelet és a rendőrség 
segítségével a parkoló 
autókat elszállították. 
Ilyen esetben az elszál-
lított autókat a legköze-
lebbi üres parkolóhelyig 

viszik, az érintett sofőrök pe-
dig a közterület-felügyelettől 
kapnak információt arról, hol 
találják meg az autójukat. 

Parkoló épül 
a Veszprémi utcában
Hamarosan megkezdődnek a 
munkálatok a Veszprémi ut-
cában, a Halom utcai csatla-
kozáshoz közel, ahol 36 férő-
helyes, aszfaltozott új parko-
lót alakítanak ki a Kőbányai 
Önkormányzat beruházásá-
ban. Emellett kiépül mint-
egy 240  méternyi útszegély, 
100 négyzetméteren megújul a 
járdafelület, és bővül a közvilá-
gítás is, négy új oszlopot helyez-
nek el az eddigi kettő helyett. 

Az új parkolórészbe a Veszp-
rémi utca felől lehet majd be-
hajtani, itt a járdacsatlako-
zás is akadálymentesített lesz. 
Az új parkoló mindkét oldalán 
fákat ültetnek majd, összesen 
tíz csemete kap itt helyet, illet-
ve rendezik, füvesítik a meg-
bolygatott zöldfelületet is. 

A környezet védelme érde-
kében olajleválasztó rend-
szerrel ellátott szennyvíz-
előtisztító berendezésen ke-
resztül fog a csatornarend-
szerbe jutni a parkolóból elfo-
lyó esővíz. A munkálatok ré-
szeként a kutyafuttató kerí-
tését is áthelyezik. 

Bár a munkavégzés során a 
jelenlegi közlekedési felületeket 
csak kis mértékben kell igény-

be venni, a Kőbányai Vagyon-
kezelő és a kivitelező minden-
kit arra kér, fokozott figyelem-
mel közlekedjenek, és figyel-
jék az ideiglenes forgalomtech-
nikai jelzéseket. Az ideiglenes 
KRESZ-jelzések a munkálatok 
megkezdése előtt legalább há-
rom nappal kikerülnek, a sza-
bálytalanul parkoló gépjármű-
veket a Közterület-felügyelet 
munkatársai elszállíttathatják.  

Kezdődnek a forgalomtechnikai munkák

Két keréken, 
négy keréken

Tisztább,
rendezettebb

A főváros is lép

Tavaszi nagytakarítási akciók

Faltól falig
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Az országos médiában jó ide
je kiemelt figyelem irányul a 
gyermekvédelemre, azon be
lül is a szakellátásra, azaz pél
dául gyermekotthonokra. Ám 
akárcsak az egészségügyben, 
ebben az esetben is az alapel
látás működtetése az önkor
mányzati feladat. Ezt neve
zik jelzőrendszernek, amely
nek a tagjai között ott vannak 
a bölcsődei, óvodai és iskolai 
pedagógusok, de a védőnők, a 
háziorvosok és a rendvédelem 
képviselői is. Ők gyűltek össze 
szokásos éves tanácskozásuk
ra, az elmúlt év tapasztalatai
nak összegzésére az Újhegyi 
Közösségi Házban.

„Minden esetet megnéznek 
a kollégáim, nagyon fontos, 
hogy időben kerüljön a prob
léma a szakemberek kezébe” – 
hangsúlyozza Lehoczki Klára, 
a BÁRKA Kőbányai Humán
szolgáltató Központ vezetője.  
Ehhez viszont arra van szük
ség, hogy a jelzőrendszer min
den tagja pontosan tudja, me
lyek azok az esetek, amikor 
fennáll a veszélyeztetettség 
egy gyereknél, vagy akár egy 
családban élő idős embernél. 
Ha megvan a jelzés a Család 
és Gyermekjóléti Szolgálat 
felé, azonnal elindulhat a gon
dozás, a megoldás folyama
ta. Egy család természetesen 
sokszor próbálja eltitkolni a 

problémákat, hiszen szégyel
lik azt, de előbbutóbb mindig 
kiderül, hogy azért van a gye
reken kékzöld folt, mert való
ban elesett, vagy valami más 
rejlik az ügy mögött. Ahogy 
egyértelműen elkerülhetet
len a jelzés akkor is, ha egy 15
16 éves lány teherbe esik – te
szi ezt már hozzá előadásá
ban Pisák Petronella, szakmai 
egységvezető. Nem sok ilyen 
eset van a kerületben, de mint 
mondja, ebből már egy is sok.

Nagyon széles a skála, hogy 
milyen családoknál fordulnak 

elő problémák, hiszen van, 
hogy elfoglalt és tanult embe
rek gyereke kerül a családgon
dozók figyelmébe. Sok eset
ben a szülő sem tud a bántal
mazásról, amit esetleg a csa
ládhoz közel álló rokon, isme
rős követ el. A szolgálat szá
mos szolgáltatással igyekszik 
támogatást nyújtani a csalá
doknak minden élethelyzet
ben. A jól ismert családsegí
tés, gyermekvédelem mellett 
elérhető náluk pszichológiai 
ellátás és működik gyászfel
dolgozó csoport is. 

27. alkalommal kezdődtek meg 
idén a Kőbányai Óvodás Sport
napok! Ez a szám már mutatja, 
hogy biztosan van a verseny
zők között olyan, akinek az 
édesanyja vagy édesapja ovis
ként részt vett az első rendez
vények egyikén – mesélte a 
megnyitón Radványi Gábor al
polgármester, aki arra biztatta 
az ovisokat, kérdezzék meg er
ről a szüleiket. Alpolgármes
tertársa, dr. Mátrai Gábor, stíl

szerűen melegítő
ben érkezett, be is 
állt a bemelegítés
re a kicsik mellé.

A  versenyszá
mok az óvó néniknek, óvó bá
csinak épp olyan izgalmat je
lentettek, mint maguknak a 
versenyzőknek. Hiszen végig
kísérték a kicsiket a pályán, 
figyelmeztettek a szabályok
ra. Babzsákhordás, „krump
lipot t ya ntó”, „kukacosko

dás” – gurultak a lab
dák, mozdultak a hu
la hoppkariká k han
gos szurkolás mellett. 
12  csapat versenyez 
heteken át Kocsis Sán
dor Sportközpont szervezésé
ben. Lesznek természetesen 

dobogósok, de itt már a rész
vétel is nyerő, hiszen egyetlen 

alkalommal egyetlen ovis sem 
távozik üres kézzel. 

Elektromos mikrobuszt kapott a Szivárvány Idősek        Otthona

Kati néni ügyes lobbista, ő 
kezdte el duruzsolni a városve
zetők fülébe, hogy jól jönne egy 
kisbusz a Szivárvány Idősek 
Otthonának, kényelmesebb 
lenne az út a szakrendelőig, a 
kórházig vagy a külső ügyinté
zéshez, egyszeregyszer pedig 
jólesne a kirándulás is. Zéró 
emissziót Kati néni nem kért 
ugyan, ám az velejárója a kivá
lasztott, vadonatúj járműnek. 
A zöld rendszám árulkodó, vi
selésére ma már csak a tisztán 
elektromos meghajtású kocsik 
jogosultak, a Szivárvány tehát 
„villanykisbuszt” kapott, ame
lyet a gyártó a prémium kate
góriájú személyszállítók közé 
sorol.

Elöl kétüléses, középen és 
hátul pedig há romhá rom 
ülést rendeztek sorba, az ülés
sorok mozgathatók, ami idős 
utasok esetében előny, miként 
az is, hogy az oldalajtók elekt
romos rásegítéssel nyílnak. 
És ez csak a komfort, hiszen 
a jármű üzemeltetése jóval ol

csóbb, mint a hagyo
mányos meghajtású, 
jellemzően dízel kis
buszoké, 100 kilomé
teren 1000  forintnyi 
áramot fogyaszt, ami 
azt jelenti, hogy a kór
házat vagy a temetőt 
odavissza meg lehet 
vele járni 100120 fo
rintból – hangsúlyoz
ta az átadóünnepségen 
Radványi Gábor alpol
gármester.

Az  ártárg ya lás 26 
millió forintról indult, de egy 
év után 19  millión állt meg, 
az importőr Párizsig ment a 
kedvezményért. Ráadásul a 
19 milliós vételárból 4 milliót 
az állam átvállalt támogatás 
formájában – jelezte a lakók
nak dr. Mátrai Gábor alpolgár
mester.

A  tetőszerkezet felújításá
ra a kisbusz áránál nagyság
renddel nagyobb összeget for
dított a fenntartó önkormány
zat. Ez a beruházás több mint 

200 millió forintba került hő
szigetelésessel, ablakcserékkel 
és az eddig hiányzó szúnyog
hálókkal együtt. A korszerű
sítésnek ezzel nincs vége. Bár 
az épület alig húszéves, nem 
légkondicionált, hiszen ami
kor épült, a klímaváltozás kö
zel sem volt annyira egyértel
mű, mint ma. Időközben az 
akadálymentesítésre és a tűz
védelemre vonatkozó előírá
sok is szigorodtak, ott is lesz 
még tennivaló – jegyezte meg 

D. Kovács Róbert Antal pol
gármester. Akihez Kati néni 
most is odalépett, és halkan 

megjegyezte, tornaszoba ugyan 
van, de a Szivárványnak egy tor
naterem is jól jönne.

Éves jelzőrendszeri tanácskozásÉves jelzőrendszeri tanácskozás

Egy csepp figyelemEgy csepp figyelem

Megkezdődtek az Óvodás Sportnapok

Újra régi-új helyén a szolgálat!
Korábbi telephelyére, a Sibrik Miklós út 76–78. szám alá köl-
tözik vissza a Család- és Gyermekjóléti Szolgálat. A költözés 
miatt 2025. március 17–24. között zárva tartanak. A költö-
zés hetében krízishelyzet esetén a Család- és Gyermekjólé-
ti Központ nyújt segítséget, ők szintén a Sibrik M. út 76–78. 
sz. alatti épületben működnek. Telefonszámuk: 260-1162, 
260-9479. Nyitvatartási időn túl, illetve hétvégén és ünnep-
napon krízisesetben továbbra is a készenléti telefonszám 
hívható: 06-30-382-8276.Ahol szurkol 

kicsi és nagy

Életet az éveknek
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A Városi Erdő Programban 
alkalmazott módszert az er-
dészek a természettől tanul-
ták el. Úgy újítják meg a mes-
terséges, ember alkotta er-
dőt, ahogy az őserdő regene-
rálja magát külső beavatko-
zás nélkül. Ha az őserdőben 
– amely tágabb fogalom a 
dzsungelnél, érintetlen, ter-
mészetes erdőt jelent, Ma-
gyarországon ehhez némileg 
hasonló a Kékestetőt körbe-
ölelő erdő – elöregedés vagy 
betegség miatt a fák egy cso-
portja kidől, egy lék keletke-
zik, amelyben az alsóbb szin-
tek a korábbinál több fény-
hez jutnak. Ez pedig beindít-
ja a „feltörekvő generációk” 
között a biológiai versenyt, 
amit az őserdőben a legélet-
revalóbb fafajták szoktak 
nyerni – lásd: Darwin.

Az ötletgazda tehát a ter-
mészet. A Határ-erdőben ezt 
a folyamatot modellezik, ha 
úgy tetszik, utánozzák a Pi-
lisi Parkerdő szakemberei, 
figyelembe véve azt a döntő 
különbséget, hogy mai jelle-
gében a Határ-erdő az ember 
és a természet közös „műve”. 

Közös „mű”, amelynek fenn-
tartásában a városi – erdőjá-
ró, futó vagy kutyasétáltató – 
ember szempontjai is fonto-
sak, mégpedig hosszú távon. 
Mert ahhoz, hogy a gyerme-
keinknek, unokáinknak is le-
gyen hol futniuk vagy kutyát 
sétáltatniuk, most kell lép-
niük az erdészeknek. Most 
kell úgy megújítaniuk az er-
dőt, hogy az hetven év múl-
va, 2095-ben is zöldterü-
let legyen. Ezért amikor ki-
vették az elöregedett akáco-
kat, a helyükre klímaválto-
zás-tűrő őshonos fafajtákat 
– tölgy, juhar, kőris – ültet-
tek. Tették ezt úgy, hogy az 
újoncoknak legyen védvona-
luk, legyen olyan nagyobb fa, 
amely a viharban oltalmazza 
őket. Ezért hagyták meg az 
ostorfákat, amelyekre ilyen 
számban akkor már nem lesz 
szükség, ha az őshonos cse-
meték kellően megerősödtek.

Az erdő megújítása során a 
szakemberek szintén ősho-
nos fajtákkal, vadrózsával, 
galagonyával, kecskerágó-
val pótolták a hiányzó cser-
jeszintet, otthont teremtve 

madaraknak és rovaroknak 
egyaránt. Akiknek a cserje-
szint túlságosan magas, ma-
radhatnak a talajszinten, a 
Parkerdő munkatársai az 
egyik peremkerületből hoz-
tak olyan kivágott tuskókat 
– ők úgy nevezik, hogy holt 
fákat –, amelyek korhadék-
lakókat csalogathatnak ide, 
így növelve a biodiverzitást. 
Ha a területen jobbra és bal-
ra nézünk, megeredt őshonos 
facsemetéket és cserjéket lá-
tunk. Némelyiket kikezdték 
ugyan az őzek, ám ez benne 
van a pakliban. De ha az er-
dész visszahagy idegenhonos 
fajtákat azért, hogy az őz azo-
kon enyhítse az agancshulla-
tás okozta fájdalmát, máris 
mérsékelhető az újonnan te-
lepített őshonos állomány-
ban okozott vadkár.

A Határ-erdőben jelenleg 
3  százalék az őshonos nö-
vényállomány aránya, ez az 
arány a Városi Erdő Prog-
rammal nagyságrenddel nö-
velhető a Pilisi Parkerdő Zrt. 
számításai szerint. És nem 
tarvágással, hanem termé-
szetközeli erdőkezeléssel. 

Állunk az erdei utak kereszte-
ződésében Kőbánya és Pest-
szentlőrinc határán, kétszáz 
méterre az Álmos és a Tün-
de utcák sarkától. Jobbra és 
balra az eredményeket lát-
juk, mag unk előtt pedig a 
feladatot – a X., a XVII. és a 
XVIII. kerületek által közre-
fogott Határ-erdő egy újabb 
részének megújítását termé-
szetközeli eljárással. Magya-
rul – erdészeti kifejezéssel – 
tarvágás nélkül.

Elöljá róba n eg y kis tör-
ténelem: itt már 150  éve is 
erdő volt, a területet a Buda-
pest egyesítését követő évek-
ben azért ültették be, hogy 
megkössék a talajt, ezzel ele-
jét vegyék a homokviharok-
nak. Ma egy ilyen intézke-
dést „életminőség-javító zöld-
fejlesztésként” hirdetnének a 
városmarketingben. Így jött 
létre egyébként akkoriban a 
Népliget is, amelyet ma már 
történeti parkként tartunk 
számon.

Az első, az „ős” Határ-erdő a 
második világháború idősza-
kára elöregedett, ezért a ko-
rabeli erdészek tarra vágták, 
de az életerős tölgyeket meg-
kímélték – a „régi idők tanúi” 
ma is élnek. A tarra vágott te-
rületre az elődök idegenhonos 
hungarikumot, gyorsan növő 
akácot telepítettek. Más volt 
akkoriban a korszellem: el-
sődlegesen a gazdasági hasz-
nosítás számított, a biodiver-
zitást, az élővilág sokfélesé-
gét hátrébb sorolták, klíma-
változással pedig nem is fog-
lalkoztak. A Határ-erdő áll-
va hagyott fehér akácai tehát 
hetvenévesek, és a saját fajtá-
jukban matuzsálemnek szá-
mítanak – az akácosokat har-
mincöt év elteltével általában 

kitermelik. A Határ-erdő aká-
cain meg is látszik: koronáik 
jó ideje elszáradtak. De előnye 
is van annak, hogy nem hoz-
nak már lombot, és nem fog-
ják fel a fényt, mert ennek kö-
szönhetően nőhetett fel alat-
tuk egy második lombkoro-
naszint – magyarázza az er-
dőt kezelő Pilisi Parkerdő 
Zrt. budapesti erdészetveze-
tője, Rittling István.

Logikus lenne, hogy a „fel-
törekvő generációt” is aká-
cok alkossák, a helyzet még-
sem ez, a második lombko-
ronaszinten ugyanis az igen 
szapora és ugyancsak idegen-
honos ostorfa dominál, a ma-
gyarázatért pedig nem kell 
messzire menni. A szomszé-
dos Új köztemető bővelke-
dik ostorfában vagy madár-
meg g y b en ,  a hog y a nép -
nyelv nevezi – nem véletle-
nül. Édeskés, vö-
rösba rna ter-
mése valóban 
madárcse-
mege, a szár-
ny a s ok  p e -
d i g nem né -
zik, hog y hol üríte-
nek, így aztán lassacs-
kán betelepítették az 
akácosok alját ostor-
fával, amelyet az er-
dészek egyébként nem 
különösebben kedvel-
nek. De ha az elörege-
dett akácokkal együtt 
az ostorfákat is eltá-
volították volna, a te-
rületen a néhány 100-
120 éves tölgyön, illet-
ve a második lombko-
ronaszinten elenyésző 
számban megtalálha-
tó őshonos fafajtákon 
kívül más nem maradt 
volna. Ez  pedig felért 

Az őserdő a minta 

volna egy tarvágással, de a Kő-
bányai Önkormányzat és a Pili-
si Parkerdő nem erre szerződött 
egymással, hanem természet-
közeli erdőkezelésre és fenn-
tartásra.

És itt érdemes megjegyezni, 
hogy a Parkerdőnek meg lett 
volna, sőt ma is meglenne a joga 
a tarvágáshoz, mivel kezelési 
szempontból ez az erdőterület 
az úgynevezett vágásos üzem-
módba tartozik. Ahhoz, hogy a 
jóval munkaigényesebb, ezért 
költségesebb Városi Erdő Prog-
ram elvei szerint kezeljék, a ke-
rületi önkormányzat és a Park-
erdő részéről is áldozatvállalás-
ra volt szükség. 

Természetközeli megoldásTermészetközeli megoldás
Városi Erdő Program
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Vártunk a beléptetésre, és 
közben néztük a végtelení-
tett imázsfilmeket. Precizi-
tás, élvonalbeli technológia, 
kooperáció, munkahelyi élet-
érzés – az igényesen kompo-
nált felvételek és a tetszetős 
grafikák mind azt sugallják, 
amit a világcégektől marke-
tingben megszoktunk. A fel-
hőkarcolókra még találtunk 
magyarázatot, elvégre az Aal-
berts nagyban gondolkodó in-
gatlanberuházóknak is kínál 
komplett csőhálózati rendsze-
reket – legyen szó folyadékról 
vagy gázról –, a sportautó és a 
sportmotor azonban nem illett 
a képbe, hiszen a hollandiai 
központú multi nem a jármű-
iparban vált globális szereplő-
vé. Megfejtésként a versengés 
szimbolikájára voksoltunk, ezt 
aztán az ügyvezető meg is erő-
síti beszélgetés közben.

A Maglódi úti gyártóüzem-
ben „pontosan és szépen”, de 
tempósan dolgoznak, mert a 
szektorban éles a piaci ver-
seny. De az Aalberts „vérében”, 
amolyan vállalati képesség-
ként, eleve benne van a ver-
sengés – mondja Urbán Ger-
gely. Ez a holland vállalati kul-
túrában nem is csoda; a német-
alföldi ember évszázadokon át 
versengett saját létfenntartá-
sáért a tengerrel, ez pedig éb-
ren tartotta az innovációt, mi-
közben a vízi kereskedelem 
a kockázatmenedzsmentben 
volt jó iskola.

A vállalkozószellem, a leg-
jobbra törekvés – a do my best 
mentalitás –, a tudástranszfer 
és a becsületesség etikai kó-
dexbe foglalt és csoportszinten 
elvárt alapértékek, amelyek a 
kőbányai leányvállalat mun-
katársait is kötik. És nem csak 
papíron: az ügyvezető, akit ha-
sonló szellemben neveltek, e 
téren nem ismer pardont, kü-
lönösen, ha a becsületességről 
van szó. Ez amúgy üzletileg is 
érthető, az alapanyag ugyanis, 
amellyel dolgoznak, drága, eb-
ből következően a megmunká-
lás során keletkezett fémfor-
gács is komoly érték, az ittho-
ni piacon a gyártási „hulladék” 
eladása jelenti az Aalberts in-
tegrated piping systems Kft. fő 
bevételét. Az újrahasznosítás-
ra egyéb területen is ügyelnek, 
az olajos emulziót és a zsírta-
lanító mosás során keletkezett 
szennyvizet tisztítják, a cso-
magolóanyagokat gyűjtik. 

Hazai gyökerek 
Bár a közvetlen hazai forgal-
mazással egy ideje felhagy-
tak, termékeik reexport révén 
továbbra is beszerezhetők itt-
hon. Ez a gyakorlatban azt je-
lenti, hog y a mag yarorszá-
gi értékesítési ponton leadott 
rendeléseket külföldi raktár-
készletből teljesítik. „A direkt 
forgalmazás nem volt fenn-
tartható, a hazai piac túl ki-
csi az Aalberts Csoport mé-
reteihez képest” – jegyzi meg 
Urbán Gergely. A Maglódi úti 
üzem külföldi logisztikai bá-
zisokra szállít, főként Euró-
pába, de az USA-ba is, ám az 
elsődleges exportpiaca Ang-
lia, aminek cégtörténeti okai 
is vannak. Volt idő, amikor 
az Aalberts színeiben ango-
lok voltak a tulajdonosok Kő-
bányán, őket azóta németek 
váltották. És hogy a múlt tel-
jes legyen, az alapokat magya-
rok tették le 1988-ban, a gaz-

dasági rendszerváltozás „hős-
korában”.

Urbán Gergely 1994-ben ér-
kezett, és a Maglódi úton el-
töltött éveket tekintve nem 
ő az egyetlen 30+-os a me-
nedzsmentből. A kezdeti idők-
ben 20-25-en voltak. A befek-
tetett munka később termőre 
fordult, és a növekvő kőbányai 
cégben az Aalberts üzleti lehe-
tőséget látott a 2000-es évek 
elején. A külföldi szakmai be-
fektető számára a szellemi ja-
vak, azaz a hozzáértés éppúgy 
értéket jelentett, mint a kapa-
citásbővítésre alkalmas terü-
let, a high-tech gépekkel fel-
szerelt CNC forgácsoló üze-
met már ők építették. Urbán 
Gergelyt pedig, akinek szak-
mai karrierje együtt ívelt fel 
a céggel, felkérték ügyvezető-
nek. „A tulajdonos minden ér-
telemben megbecsült, és meg-
becsül ma is, nekem pedig köz-
ben a harmadik gyermekem-

mé vált az Aalberts” – mond-
ja, amikor a cég iránti lojali-
tásról kérdezzük, ami a kék-
gallérosok között éppúgy jel-
lemző, mint a vezetés tagjai 
között.

Van olyan kolléga, akit Ur-
bán Gergely 1995-ben vett fel. 
A Maglódi út 16/D alatt, illet-
ve az Újhegyi úton, ahol az ösz-
szeszerelő és csomagolóüzem 
működik, alapvetően tehát 
szeretnek dolgozni az embe-
rek, nincs különösebb „jövés-
menés”, ami azt jelzi, hogy az 
egyébként valóban szigorú vál-
lalati értékekkel hosszú távon 
is együtt lehet élni, ha a mérleg 
másik serpenyőjében egyéb ér-
tékek is vannak, például a má-
sik iránti tisztelet és a megbe-
csülés. Amire szintén van üz-
leti magyarázat is: a gyártási 
innováció, magyarul a terme-
lékenység fokozása a kőbányai 
leánycég reszortja.

A berendezések egy részét 
a helyi mérnökcsapat fejlesz-
tette, az ő speciális szaktu-
dásuk nehezen pótolható, mi-
ként az egyedi gépeket keze-
lő szakembereké is. Erre dol-
gozta ki a vállalat a mentori 
programját, amelynek kereté-
ben oktatja az újonnan érkező 
munkavállalóit az egyedi cél-
gépek, berendezések kezelé-
sére. Ebbe a programba válo-
gatott szakemberek kerültek 
mentorként, akik nemcsak a 
gépek használatára oktatnak, 
hanem segítik az új kollégák 
beilleszkedését is. Ezen felül 
a vállalat a mérnökgyakorno-
ki program keretein belül le-
hetőséget biztosít mérnöki ta-
nulmányokat folytató diákok 
számára szakmai gyakorlat 
megszerzé sére, illetve szak-

dolgozat elkészítéséhez 
külső konzulensi támoga-
tást is nyújt a mérnöki, ve-
zetői gárda. 

Fenntarthatósági 
tanúsítvány

A termékfejlesztés csoport-
szintű feladat, a különbö-
ző csőszerelvények online 
leírásának böngészésekor 
laikusként nekünk az tűnt 
csak fel, hogy szinte mind-

egyikhez jár egy olyan össze-
szerelési útmutató, amilyet 
a svéd bútoráruháztól meg-
szoktunk. Azt már az ügyve-
zetőtől tudjuk, hogy minden 
terméknek megvan a maga 
fenntarthatósági dokumentá-
ciója is, amelyből kiolvasha-
tó, hogy mekkora az ökológiai 
lábnyom, hogy a bolygó szem-
pontjából mibe került az alap-
anyag előállítása és szállítása, 
hogy a gyártás során keletke-
zett károsanyag-kibocsátás-
ból mekkora rész esik az adott 
termékre, és hogy az életciklus 
végén a szeméttelepen végzi-e 
vagy az olvasztóban.

A gyártóktól a piac megköve-
teli a hasonlóan aprólékos mé-
rettáblázatot is, mert a nyugati 
világban – kis túlzással – egy 
radiátor beszerelését is mil-

liméteres pontossággal dol-
gozó számítógépes program-
mal tervezik már meg. Nálunk 
egyelőre nem ez az általános 
gyakorlat, de előbb-utóbb ez 
lesz. Urbán Gergely arra szá-
mít, hogy a mesterséges intel-
ligencia (AI) épületgépészeti 
alkalmazása is később érkezik 
el hozzánk, az AI a termékfej-
lesztésben, illetve a termelé-
si folyamat megszervezésében 
kaphat majd elsődlegesen sze-
repet, vagyis a gyártásban to-
vábbra is szükség lesz humán-
intelligenciára.

A jelenlegi fejlődési ütemben 
szükségessé váló létszámbő-
vítés is az emberi munkaerőre 
épül, felvételek vannak és vár-
hatók mind a termelési, mind 
a mérnöki, irodai területen is. 
Ami a változások közepette 
is állandó, az a verseny, „gól-
örömből” várhatóan nem lesz 
több a jövőben, mint ma. Idén 
azonban jut rá idő, mert az 
anyacég mégiscsak 2025-ben 
ünnepli alapításának 50. év-
fordulóját. 

Az Aalberts 2024. szeptembe-
re óta az X-GAIN tagja. Az ön-
kormányzat és a kerületi nagy-
vállalatok együttműködésé-
nek aktív részese, a  Szakma-
Feszt egyik kiállítója volt.

Jubiláló multi a Maglódi útonJubiláló multi a Maglódi úton

Csőbe zárt Csőbe zárt 
megoldások megoldások 
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Az  Örs vezér tere felé járók 
má r hetek óta láthatjá k a 
daruk sorát dolgozni a Fehér 
út közelében, a Gyógyszergyári 
úton. Nagyszabású ingatlan
fejlesztési projekt indult, a 
Bayer Construct cégcsoport 
öt épülettömbben 1385 lakást 
épít itt. Az ideköltözők vagy 
befektetők a kisebbtől nagyob
big számos méret közül vá
laszthatnak: lesz 28–36 négy
zetméteres, de lesznek pent
house lakások is.

A  lakópark elhelyezkedé
se a jövendő la kók számá
ra egyértelműen ideális kör
nyezetet jelenthet az építte
tő szerint, hiszen a közelben 

az üzletközpontoktól a kisebb 
boltokig és a piacig minden 
megtalálható, a tömegközle

kedés is biztosított, és a gye
rekekkel sem kell sokat utaz
ni a legközelebbi óvodáig, is

koláig, vagy éppen egészség
ügyi intézményig.

A projekt részeként a kör
nyező infrastruktúra is jelen
tős fejlesztésen esik át, ami 
magában foglalja a közműhá
lózat kiépítését, a Gyógyszer
gyári út előtti terület átala
kítását és parkosítását. Az itt 
élők kényelmét tovább növeli 

az újonnan létesülő villamos 
és autóbuszmegállók kiépí
tése is.

Innovációs díj a Z generációnak 

Második alkalommal hirdette meg a Bosch 
és a Richter, Magyarország két meghatározó 
nagyvállalata az Ipari Innovációs Díjat a fel
sőoktatásban tanulók számára. A gyógyítás és 
a közlekedés jövőjének legnagyobb kihívásaira 
várnak újító ötleteket a fiataloktól, a díj célja, 
hogy a diákokat a jövő trendjeinek felkutatásá
ra és lehetséges megoldásaira, innovatív szem
léletmódra ösztönözze. 

Hogyan jelezhetők előre a világjárványok? 
Megelőzhetőke a súlyos betegségek? Mi
ben segíthet a távgyógyítás? Mitől lesznek 
élhetőbbek a városok? Mi lehet a jövő üzem
anyaga? A többi közt ezekre a kérdésekre vár
nak válaszokat a pályázóktól. A diákok írás
ban nyújthatják be pályázatukat, melyben a 
problémafelvetés mellett a gyakorlatban is 
megvalósítható megoldást kell kidolgozniuk. 
A pályázatra a felsőoktatásban tanuló diákok 

2025. május 15e éjfélig jelentkezhetnek egyé
ni és csapat kategóriákban, akár az egészség
ügy, akár a mobilitás területén. A pályázat to
vábbi részletei a www.boschxrichter.hu olda
lon olvashatók.

SZTE – Egis Ipari Partnersé
gi Tanszék néven új oktatá
si egység kezdi meg működé
sét a Szegedi Tudományegye
tem Gyógyszerésztudományi 
Karán. A patinás kőbányai cég 
és az egyetem együttműködése 
nem új keletű, azonban a tan
szék indítása mérföldkövet je
lent benne.

Az új szervezeti egység szer
ves része lesz az egyetem meg
lévő képzési struktúrájának, és 
új lehetőségeket is kínál az ipa
ri témák iránt érdeklődő sze
gedi gyógyszerészhallgatók
nak. Az Egis szakemberei ré
vén a gyakorlatközpontú okta
tási szemlélet erősödik, mivel 
az együttműködés fontos ré
sze, hogy a gyógyszeriparban 

alkalmazott legfontosabb tu
dásanyagot nagy gyakorlati ta
pasztalatokkal rendelkező, el
ismert iparági szereplőktől sa
játíthatják el a diákok. Márpe
dig ez nemcsak a tudásukra, de 
a karrierválasztásukra is dön
tő hatással lehet.

„Vállalatunknál nagy hagyo
mánya van az utánpótlásne
velésnek, a tehetséggondozás
nak: több platformon támogat
juk a tehetségek felkarolását, 
illetve részt vállalunk a leen
dő szakemberek képzésében” 
– emlékeztetett az új tanszék 
alapításának ünnepélyes alá
írásán Poroszlai Csaba, az Egis 
Gyógyszergyár Zrt. vezérigaz
gatója. A résztvevők mindegyi
ke hangsúlyozta, hogy az egye

temi és az ipari tudástransz
fer az innováció ösztönzésé
nek fontos összetevője. A kőbá
nyai cég és az egyetem koráb
bi közös projektjei is azt mutat
ják, hogy az együttműködésből 

számos innovatív ötlet, kezde
ményezés fakadhat. Az  Egis 
egyébként igyekszik minden 
életkorban megszólítani a fia
talokat, iskoláskortól az egye
temig. 

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat nyílt egyfordulós eljárás keretében együttesen értékesíteni kívánja az aláb-
bi ingatlanokat:

Liget utca 31. pinceszinti 
egyéb helyiség 77 m2, félkomfortos átlagos műszaki állapotú vízellátással rendelkezik, 

fűtéssel nem rendelkezik
Liget tér 2. alagsor 

3. üzlethelyiség 17 m2, komfort nélküli teljes felújításra szorul közműellátással és fűtéssel nem 
rendelkezik

Liget tér 2. alagsor 
4. üzlethelyiség 65 m2, komfort nélküli teljes felújításra szorul

elektromos árammal 
rendelkezik, fűtéssel 

nem rendelkezik, aládúcolt
Liget tér 2. alagsor 

5. üzlethelyiség 32 m2, komfort nélküli teljes felújításra szorul vízellátással rendelkezik, 
fűtéssel nem rendelkezik

Kápolna utca 25. 
földszinti műhely

69 m2, komfortfokozat 
nem vehető figyelembe

beszakadt födém, 
törmelékkel borított helyiség közművekkel nem rendelkezik

Gyömrői út 39. fszt. 1. lakás 42 m2, 1,5 szobás, 
komfort nélküli teljes felújításra szorul közműellátással és fűtéssel nem 

rendelkezik

Gyömrői út 39. fszt. 3. lakás 39 m2, 1 szobás, komfortfokozat 
nem vehető figyelembe

beszakadt födém miatt 
életveszélyes állapot közművekkel nem rendelkezik

Gyömrői út 39. fszt. 4. lakás 38 m2, 1 szobás, komfortfokozat 
nem vehető figyelembe

beszakadt födém miatt 
életveszélyes állapot közművekkel nem rendelkezik

Gyömrői út 39. fszt. 5. lakás 33 m2, 1 szobás, komfortfokozat 
nem vehető figyelembe

beszakadt födém miatt 
életveszélyes állapot közművekkel nem rendelkezik

Gyömrői út 39. fszt. 7. lakás 34 m2, 1 szobás, komfortos teljes felújításra szorul gáz közműellátással és fűtéssel 
nem rendelkezik

Gyömrői út 39. fszt. 8. lakás 27 m2, 1 szobás, komfort nélküli teljes felújításra szorul
elektromos árammal és víz 

közműellátással rendelkezik, fű-
téssel nem rendelkezik

A pályázatot a Kőbányai Vagyonkezelő Zrt. mint Pályáztató írja ki. A pályázatra jelentkezni a Kőbányai Vagyonkezelő Zrt. (címe: 1107 
Budapest, Ceglédi utca 30. főépület), I. emelet 102-es számú irodában átvehető ingyenes jelentkezési lap kitöltésével, 2025. ápri-
lis 3. (csütörtök) 11:00 óráig lehet. Az ingatlanok megtekintésére március 18-án és március 27-én 9 órától van lehetőség. A pályáza-
ti eljárással kapcsolatban további felvilágosítás személyesen a Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.-nél, előzetes időpont-egyeztetéssel fél-
fogadási időben, illetve telefonon a (06 1) 666-2725-es számon kérhető.

Tudástranszfer Kőbányáról, 
közvetlenül az egyetemre

„Láss a jövőbe!” Kincsem by Bayer
– új lakópark épül
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Sarah és Shannon kemény, 
munkájuknak élő, magányos 
rendőrnők, gorombák, csí-
pős nyelvűek. Ki nem állhat-
ják egymást. Ám egy nyomo-
zás kénytelen-kelletlen ösz-
szefogásra kényszeríti őket, a 
közös munka végén le is kap-
csolják a könyörtelen drogbá-
rót. Ugye ismerős a Női szer-
vek című film?

Ez volt az a vígjáték, amely 
az Árkádban megrendezett kü-
lönleges nőnap ötletét adta. Ám 
itt a Nők egyenruhában nem-
csak gorombák nem voltak, de 
távolságtartás helyett sokkal 
inkább kapcsolatokat építettek. 
Az üzletközpont látogatói test-
közelből ismerkedhettek meg a 
hivatásos egyenruhás nők min-
dennapjaival, legyen szó rend-
őrökről, börtönőrről, polgárőr-
ről vagy éppen lovas rendőrről. 
Sorjáztak a különleges egyen-
ruhák, és persze a mosolyok. 
Gyakorlatilag a „szomszédból” 

jöttek át az egyenruhás hölgyek 
(és urak), hiszen a kerületben a 
rendvédelmi és közbiztonsá-
gi szervek sokszínű világának 
számos ága megtalálható – me-
séli a szervezésben oroszlán-
részt vállaló Koós Judit rend-
őr őrnagy, a Kőbányai Rend-
őrkapitányság bűnmegelőzé-
si referense. Azt mondja, min-
denki szívesen vállalta a meg-
jelenést, és bíznak benne, hogy 
ahogy a tervek szólnak, hagyo-
mány lesz az eseményből.

Érdeklődőből nem volt hi-
ány, ahogy programból sem. 
A  BR FK Hag yomá nyőrző 
Rendőrszázada egyenruhás 
divatbemutatót szervezett, 
de volt kutyás bemutató, aki 
akart, ujjlenyomatot vehetett, 
bilincset próbálgathatott és 
fegyvert „simogathatott”. Meg-
döbbentő és szédítő élményt je-
lentett sokak számára az a há-
rom különleges szemüveg is, 
amelyeket felvéve azt lehetett 

megtapasztalni, mit lát vala-
ki közepes ittasan nappal és 
éjszaka, vagy marihuána fo-
gyasztása után. 

A  kerület másik pontján, 
a Maglódi úti Baptista Szol-
gáltató Centrumban másfaj-
ta nőnapra várták a hölgyeket. 
A hajléktalanszállókon, csalá-
dok átmeneti otthonában élő 
hátrányos helyzetű nők szé-
pülhettek az önkéntesek kezei 
alatt. Hiszen a hétköznapok-
ban sokuknak nincs lehetősé-
ge arra, hogy a külsejével fog-
lalkozzon, fodrász vágja le a ha-
ját, műkörmös gondozza a kör-
meit, vagy éppen egy profi koz-
metikus ápolja és sminkelje az 
arcát. A szépségnapon persze 
a támogatóknak köszönhető-
en járt sok ajándék is, kozmeti-
kum és virág, de volt tombola is.

Smink, frizura, profi festett 
köröm – a legjobban mégis az 
arcok, a szívből jövő mosolyok, 
szemek csillogtak. Mert ezen 
a napon – úgy, ahogy minden 
hétköznapon kéne – mindany-
nyian igazán varázslatos nőnek 
érezhették magukat. 

Vihar és napsütés, kemény 
munka, de bőségesen érő 
gyümölcsök is. Így jellemez-
ték az eltelt évtizedek erő-
feszítéseit a Magyarorszá-
gon élő kínai lányok és asz-
szonyok egyesületének ün-
nepségére szóló meghívó-
ban. Aktívan védelmezni az 
itt élő nők és gyerekek joga-
it, javítani a társadalmi hely-
zetüket, és nem utolsósor-
ban párbeszédet folytatni a 
magyar asszonyokkal – eze-
ket a célkitűzéseket vetették 
papírra az alapító anyák a 
Gellért Szállóban 
1995 márciusá-
ban, ezzel útjára 
bocsátva Európa 
első ilyen jellegű 
szervezetét. Ma 
már körülbelül 
12 000 honfitár-

suk érdekeit védik, és ápol-
ják az óhaza kultúráját, fűzik 
a kapcsolatok szövetét.

A KÖSZI színháztermében 
a harmincéves évforduló 
tiszteletére rendezett gála-
estre érkező vendégek egy 
piros sálat kaptak a nyakuk-
ba. A színházteremben így 
már a kezdetekben a piros 
volt az uralkodó szín, nem 
beszélve arról, hogy a mű-
vészeti csoportok népvise-
letén is ez a szín dominált. 
Sok nagyra becsült partner-
szervezet vezetője tette tisz-
teletét, erre a köszöntések 

és bemutatkozások hosszú 

sora volt a fényes bizonyíték. 
A mikrofonhoz lépve szemé-
lyesen is gratuláltak a kínai 
nőknek. Köztük volt Wu Xio-
mei konzul, Fűrész Tünde, a 
Knopp Mária Intézet elnöke, 
Várfalvi Marianna, a Magyar 
Védőnők Szakmai Szövetsé-
gének elnöke. Radványi Gá-
bor alpolgármester virág-
csokorral a kezében lépett a 
színpadra, és a nőnapot is kö-
szöntve arról beszélt, hogy a 
férfiak minden sikere mögött 
egy határozott nő áll, aki sze-
mélyével, érzéseivel, gondo-
lataival formál. Ahogy Imma-
nuel Kant jól megfogalmaz-
ta: a férfi és a nő együtt teszi 
az embert.

A beszédek után vetített 
képeken villantak fel em-
lékek az eltelt évek fon-
tos állomásairól, példá-

ul 1999-ből Makao vissza-
térésének ünnepsorozata, 
vagy az Államtanács Tenge-
ren Túli Irodája dal- és tánc-
kara turnéja. A legutóbbi, 
az Ukrán Menekült Gyere-
kek Jótékonysági Központ-
jában tett látogatás inkább 
drámai eseménynek volt te-
kinthető.

A hivatalos program után a 
zene és a mozgásművészet 
került a rivaldába. Hatalmas 
vörös színű dobokon játszot-
tak fiatalok, miközben min-
den mozdulatuk szigorú ko-
reográfiát követett. Ezután 
asszonyok piros selyemru-

hában, arany „virgáccsal” a ke-
zükben mutattak be formatán-
cot. Volt még tajcsi és oipao di-
vatbemutató, kínaiopera-rész-
let. A magyar fellépők között 
kell kiemelni Kádár Mónika 
táncdalénekest, valamint Dé-
vai Nagy Kamilla előadómű-
vészt, aki egy ősi kínai balla-
dát adott elő, eredeti nyelven. 
A szem és az elme ragyogó 
táplálékai után a konyhamű-
vészet alkotásai kerültek terí-
tékre. Az állófogadás mellett 
pedig tovább szövődhettek a 
kötelékek a kínaiak és a befo-
gadó nemzet között itt, Kőbá-
nyán, itt Magyarországon.

Vers- és prózapályázat
Otthonom Kőbánya címmel vers- és prózaíró pá-
lyázatot hirdet a Kőbányai Írók, Költők Egyesüle-
te és az ARI-ZÓNA Kőbányán élő felnőtteknek. 
Fővédnök: Dr. Mátrai Gábor Imre alpolgár-
mester
A művek beérkezési határideje:  
2025. március 30. 
Cím: arifabbro13@gmail.com
Kérik a nevet, lakcímet feltüntetni!
A vers, próza témája Kőbánya. A vers terjedel-
me minimum 16 sor, a próza minimum 2 A5-ös 
oldal. 

A pályaműveket 5 tagú, írókból, költőkből álló 
zsűri bírálja el. 
Eredményhirdetés és díjkiosztó: 2025. április 11. 
14.30 óra, Újhegyi Közösségi Ház. 
Díjazás: minden eredményes pályázó emlék-
lapot kap, az első három helyezettnek tárgy-
jutalom és oklevél jár, valamint vendégolda-
lon helyet kap a Kőbányai Írók, Költők Egye-
sülete 2025-ös antológiájában a kortárs alko-
tók között. A kiemelkedően jó alkotó lehető-
séget kaphat a KÍKE pártoló- vagy rendes tag-
ságára. 

Rendhagyó nőnapok

Szívvel-lélekkel

Vörös és arany
varázslatában

Gálaesten a harminc éve alakult a Magyarországi Kínai Nők         Egyesülete
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A Budapest Főváros Levéltá-
ra munkatársai mentik, gyűj-
tik, őrzik a következő nemzedé-
kek számára a budapesti csalá-
dok és magánszemélyek életé-
re, mindennapjaira vonatkozó 
iratokat, dokumentumokat (le-
velek, naplók, fényképek, hiva-
talos iratok, feljegyzések, em-
lékiratok, visszaemlékezések, 

részleges vagy teljes irathagya-
tékok stb.). Ezzel kapcsolatban 
dr. Lukács Anikó (lukacsa@
bparchiv.hu) főlevéltáros-refe-
renst lehet keresni.

Egyúttal szeretnék megmen-
teni, összegyűjteni és megőriz-
ni a fővárosi egyesületek, ala-
pítványok, körök és klubok, va-
lamint iparosok, családi cégek, 

fővárosi vállalatok iratait, do-
kumentumait is (alapiratok, 
elnökségi, testületi és tagság-
gal kapcsolatos iratok, jelenté-
sek és összefoglalók, projekt- 
és pályázati anyagok, levelezés, 
nyomtatványok, visszaemlé-
kezések, audió-, videó- és fény-
képfelvételek, elektronikus ira-
tok stb.)! Ebben Györgyi Csaba 

főlevéltáros-referens az illeté-
kes (gyorgyics@bparchiv.hu).

A  levéltá rosok felhívá sa 
könyvekre nem vonatkozik! 
A szakemberek a felajánláso-
kat, ha szükséges, a helyszínen 
is megtekintik, mielőtt bárki 
kidobná a régi fotókat, iratokat, 
érdemes megkeresni a fővárosi 
levéltárat. 

Cseh Tamás-est a KÖSZI-ben

Cseh Tamás egy nemzedék 
dalnoka volt, erős kisugárzás-
sal, és néha egy szál gitárral. 
Művészete a halála után ti-
zenhat évvel is megtölt még 
egy kisebb színháztermet. És 
nem csak a saját generáció-
ja tagjaival. A Levél nővérem-
nek 2. című albumát fiatalok-
ból álló csapat, a Komp Kollek-
tíva hozta el Kőbányára. A dal-
nok „szerepében” Tóth András 
színművészt láttuk, vele be-
szélgettünk. 

– Kolnayt játszotta A Pál 
utcai fiúk első felállásában, 
szerepelt a nemzedéki him-
nusszá vált „Mi vagyunk a 
grund!” klipjében is. A Víg-
színházból időközben távo-
zott, de meghívott művész-
ként visszajár, Cseh Tamás-
estje is megy. Honnan a ra-
jongás? 

– Otthonról. 1994-ben, ami-
kor a Levél nővéremnek 2. 
megjelent, kétéves voltam, a 
szüleim nagyon sokat hall-
gatták. Rám is hatott, a da-
lokban megírt szituációkat 
igyekeztem eljátszani, a ka-
napé volt például a híd vagy a 

„volt osztálytárs” menő au-
tója.

– Ahogy a híd, úgy a komp 
is összeköt. A Komp Kollek-
tíva kit vagy mit köt össze? 

– Társadalmi csoportokat 
és korosztályokat. A „kom-
punk” Kőbányán is rendelte-
tésszerűen végezte a dolgát, 
hiszen fiatalok, középkorúak 
és idősebbek egyaránt kíván-
csiak voltak ránk és termé-
szetesen Cseh Tamásra. 

– Cseh Tamás előadó-mű-
vé szetében , Bereményi 
Géza dalszövegeiben és 
Másik János zenéjében hol 
a komp?

– A szimbolikában. A Levél 
nővéremnek 2.-ben hangsú-
lyos a Duna, amely közös iden-
titást ad a kulturálisan egyéb-
ként különböző Pestnek és Bu-
dának. A dalszövegektől elsza-
kadva és a keletkezés idősza-
kát nézve ez az album a rend-
szerváltozás éveinek lenyo-
mata, amikor a keleti világhoz 
már nem, a nyugatihoz pedig 
még nem tartoztunk. A sok-
szor idézett Ady-metafora, a 
„kompország-dilemma” akkor 

is velünk élt, és velünk is ma-
radt. 

– 2025-ben érti ezt a réteg-
zettséget egy fiatal?  

– Érti, bár nyilván nem az 
eredeti mögöttes jelentéstar-
talommal. Mondok egy példát. 
Az ócska cipő című dal 1971-
es, aki akkor hallotta, ponto-
san kihallotta belőle a rend-
szerkritikát. A szöveg azonban 
nem direktben politizál, élet-
érzést fejez ki, amely nem fel-
tétlenül csak az adott korszak-

ra igaz. A  80-as 
évek végén meg-
jelent Mélyrepü-
lés című albumot 
diá kcsopor tok-
nak is elő szoktuk 
adni úg y, hog y 
utána beszélge-
tünk a hallgató-
sággal. Ezekből 
a beszélgetések-
ből tudom, hogy a 

Cseh Tamás-dalok a mai fiata-
lok számára is bírnak mögöt-
tes jelentéstartalommal, csak 
a jelenkor problémáira vetítve.

– Öten ültek a színpadon, 
két gitáros, egy csellista, egy 
hegedűs, aki zongorán is ját-
szik, Cseh Tamás „szerepé-
ben” pedig önt láttuk. A felál-
lásból következik, hogy a Le-
vél nővéremnek 2.-t áthang-
szerelték, hiszen eredeti-
leg gitárra, illetve billentyűs 
hangszerekre íródott. 

– Ez a harmadik saját műso-
runk ezzel a csapattal, éreztük 
és tudtuk, hogy kinek mit kell 
csinálnia. Mindannyian más 
zenei közegből jöttünk, ez te-
szi izgalmassá a közös munkát 
és remélhetőleg az előadást is. 
Zita, a hegedűsünk Zeneakadé-
miát végzett, Sanyival, a csel-
listával még a miskolci szín-
házban találkoztunk, Ábelnek, 
a szólógitárosnak saját alter-
natív zenekara van, a Héba, 
Attilával, a másik gitáros-
sal pedig együtt játszot-
tunk A Pál utcai fiúkban.  

– Van megfejtése Cseh Ta-
másra?

– Ugyanaz, amit ő mondott 
magáról. Dalnok volt, aki a ki-
sugárzásával, a hitével mesélt 
egy korról és az abban a kor-
ban élt magyarokról. 

„Hungarikummal” gyarapodott„Hungarikummal” gyarapodott
a múzeum  gyűjteményea múzeum  gyűjteménye

Az Ikarus 
„első fecskéje”
A 3000 darabos flottából 
már csak négy jármű üzem-
képes, az egyik közülük a 
Közlekedési Múzeum gyűj-
teményébe került darab. 
Az Ikarus–30-as sorozat 
első példánya 1951 február-
jában gördült ki a mátyás-
földi gyárkapun, a múzeumi 
szerzemény két évvel fiata-
labb. 1953-ban, az átmene-
ti enyhülés évében gyártot-
ták, akkor halt meg Sztálin, 
és került először Nagy Imre 
a miniszterelnöki székbe. 
1977-es „nyugdíjazásáig” 

a jármű a Néphad-
seregben, 

majd az Állami Építő Válla-
latnál szolgált.

A 30-as sorozat volt az 
első Ikarus márkanéven ér-
tékesített busz, városi és tá-
volsági kivitelben is gyártot-
ták, a városiban 39, a távol-
ságiban pedig 30 ülőhellyel. 
Jól eltalált konstruk ciónak 
számított – a flotta kéthar-
mada exportra ment –, még 
úgy is, hogy a szellőzését 
újra kellett gondolni, kapa-
citása pedig az 1950-ben ki-
bővített „Nagy-Budapest” 
forgalmában gyorsan szű-
kösnek bizonyult, ezért is 
alakították át 1955-től a bu-
szok egy részét pótkocsivá. 
A közgyűjteménybe került 
Ikarus 30-as restaurálásra 

szorul ugyan, de ma is 
működőképes. 

Őrizzük meg együtt a múltat!

Komp Kollektíva 
„kompországban”
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Erik, a negyvenes színházigaz-
gató, feltűrt ujjú ingben éppen 
újévi beszédét gépeli. Han-
gosan ízlelgeti a mondatokat, 
amelyek az emberiség káprá-
zat utáni sóvárgásáról szólnak. 
Az örök élet lehetőségéről és a 
vágyról, a természet csodái-
nak felfedezéséről. A helyszín 
New York, 1938 szilveszterén, 
az ablakok a Szabadság-szo-
borra néznek. Aztán beindul 
az emlékezés folyama, és hir-
telen már húsz évvel korábbra 
repít az időgép. 

Egy szegény testvérpárral 
indul újra a sztori, akik való-
jában egy mágikus herceg le-
származottjai, ám kezdetben 
még a perecárusok keserves 
kenyerét majszolják. A show 
világába készülnek. Revüszín-
ház, gengszterek, egy zord apa, 
Houdini, egy varázsláda, kelta 
tánclépések és az igaz szere-
lem. Íme még néhány helyszín, 
motívum és kellék, hogy végül 
teljes legyen a színpad varázs-
lata, és a fiatalság és a tehetség 
diadalt arasson.

És ezzel elindult hódító útjá-
ra a „Mágus – 1920: A káprázat 

születése” című 
új magyar mu-
sical, melynek 
első olvasópró-
báját a sajtó is 
megtekinthet-
te március ele-
jén. A  Kőrösi 
pódiumtermé-
ben, a széles ledfalon már fu-
tott néhány előre felvett kosz-
tümös jelenet, előtte félkaréj-
ban, Vona Tibor producer két 
oldalán foglaltak helyet az al-
kotók. Az alkotás még olyany-
nyira ropogósan friss volt, 
hogy a bejátszott felvételeken 
a zeneszerző énekelt, a vég-
leges versszakokat pedig egy 
külön dossziékban lehetett át-
lapozni. Sebestyén Áron, aki a 
szövegkönyvet és a zenét egy-
aránt jegyzi, azt mondja, hogy 
ez a musical nem a rockopera 
hagyományát követi, a minő-
ség és az esztétikai színvonal 
tekintetében a világpiacot cé-
lozza. Ez pedig nem gőgből fa-
kad, hanem a felfelé törekvés a 
mozgatója.

A dalok rímeit, a szövegeket 
Müller Péter Sziámi költötte, 

aki Európa szinte összes kul-
turális fővárosában dolgozott 
már, de mint mondta, itt most 
valami különleges készült. 
Szabó Máté rendező szerint 
fantasztikus a gárda, a 18 fős 
tánckar, a díszletek és a jelme-
zek úgyszintén. A történet cir-
kuszban és színházban játszó-
dik, a látványelemeken ezért 
tilos volt spórolni.

Az első felvonás felolvasása 
szünetében Vona Tibor krea-
tív producer a produkció lét-
rejöttének lépéseit is vázol-
ta. Ő maga írta a librettót ta-
valy júliusban, és izgalommal 
várta, hogy átmegy-e az ötlet 
a kreatív stáb szűrőjén. Több 
darabot vittek már sikerre 
együtt, a Teslát éppen a na-
pokban hívták meg egy dél-ko-
reai fesztiválra. A Mágus ese-

tében sem véletlen a kika-
csintás, hiszen a New York-

i Broadway a helyszíne. Hou-
dini figurája pedig azért került 
bele, mert a három legismer-
tebb magyar egyike a világon.

Vona Tibor a lapkiadásból 
nyergelt át a show-bizniszbe, 
és nem a profit, hanem az a 10-
15 perc záró nagy vastaps mo-
tiválja, amikor látja, hogy az 
emberek arcán felragyog az 
öröm. A díszes jelmezek és a 
pazar kosztümök ára nem két 
fillér, ezért mint mondta, agyá-
nak jobb féltekéje története-
ken spekulál, míg a másikban 
Excel-táblázatok peregnek. 
Nem titok, hogy a Mágus kö-
rülbelül 150 előadás után hoz-
za be a pénzét, de nyugodtak, 
hiszen az Omega musical már 
370 felett jár, a „Vadak ura” 
előadás pedig még sokkal-sok-
kal több telt házat vonzott.

Kovács Béla a Független Kis-
gazdapárt Főtitkára volt 1947-
ben. Magyarországon a szov-
jet hadsereg árnyékában ek-
kor már küszöbön volt a to-
tális kommunista diktatúra, 
amelynek útjába került. Le-
tartóztatták, hosszú időre Szi-
bériába, a Gulagra hurcolták, 
majd Moszkvában, a Lubjan-
kán raboskodott. Később Ma-
gyarországon tartották fogva. 
A forradalom idején már Nagy 
Imre kormányának tagja volt, 
1959-ben hunyt el. Békepár-
ti volt, személye jelképpé vált. 
Elrablásának napja 2000 óta a 
Kommunizmus Áldozatainak 
Emléknapja, amelyről meg 
kell emlékezni minden közép-
fokú oktatási intézményben. 
Ezt a történetet mindenkinek 
tudnia kellene, de az elmúlt 
25 évben érettségizetteknek 
biztosan. A  kommunizmus 
fekete könyve világszinten 
100 millió áldozatról szól. 

Tóth Ferenc, az 56-os Szö-
vetség kőbányai elnöke sze-
rint azonban sajnos halvá-
nyul ez a törekvés. A közpon-
ti ünnepséget sem kíséri már 
akkora figyelem, mint régeb-

ben. Az egykori áldozatok és 
a forradalom hőseinek leg-
többje elhunyt már. Akik még 
megmaradtak, sokszor kevés 
nyugdíjból élnek és lakha-
tási gondjaik vannak. Nekik 
segít az 56-os Szövetség, ha 
kell, a hivataloknál is talpal-
nak az érdekükben. Ami pe-
dig az emlékezetpolitikát ille-
ti, rendre részt vesznek meg-
emlékezéseken, koszorúzáso-
kon és iskolai rendhagyó tör-
telemórákon.

Tóth Ferenc még g yerek 
volt a budapesti harcok ide-
jén, de édesapja elvitte őt a 
főbb helyszínekre, látta a 
körutat, a Corvin közt szétlő-
ve. Fényképek is készültek, de 
édesanyja félelemből eltün-
tette azokat. A kisfiú felnőtt, 
közlekedésmérnök lett, de vé-
gig érezte, hogy ezzel a témá-
val neki dolga van. A  rend-
szerváltás után a kőbányai 
társaság tagjaként ő is meg-

kereste a régi öregeket. Pél-
dául Dénes Jánost a Király-
dombon, akinek Méhes ut-
cai kertjében jöttek össze an-
nak idején. Ez volt számukra 
a szabadegyetem.

A 56-os Szövetség Kőbányai 
Szervezete az önkormányzat-
tól egy volt üzlethelyiséget 
kapott bérletre az Ónodi ut-
cában. Kivakolták, kimeszel-
ték, a nyár elején már hasz-
nálatra kész lesz. Régi mento-
ruk, dr. Szabó Gyula profesz-
szor kis előadásait is méltó he-
lyen tarthatják ezentúl. Tóth 
Ferenc most dr. Mátrai Gábor 
alpolgármesterrel annak lehe-
tőségét keresi, hogy Újhegyen 
is legyen egy összejövetelre al-
kalmas helyiség. A tervek kö-
zött továbbra is szerepel az ér-
dekképviselet, az iskolai isme-
retterjesztés, és olyan sétatú-
ra, amelyen a kerületi harcok 
helyszíneit mutatják meg a 
diá koknak.

Musical-ősbemutató a KőrösibenMusical-ősbemutató a Kőrösiben

Hálásak Kőbánya vezetésé-
nek és a Kőrösi Kulturális Köz-
pontnak a befogadásért és a tá-
mogatásért. Bérletidíj-mente-
sen, rezsiköltség nélkül bocsá-
tották rendelkezésükre a szín-
padot a próbák idejére, ami a 
mai „kiszorítósdi” játékterű 
színházi világban nagyon nagy 
szó. Cserében benne lesz az év-
könyvekben, hogy Kőbányáról 
indult világhódító útjára a Má-
gus! A főbb szerepekben Pász-
tor Ádám, Bálint Ádám, Zsitva 
Réka, Jenes Kitti, Lux Ádám, 
Kautzk y A rma nd és Sajgá l 
Erika lesz látható és hallha-
tó. A  premier március végén 
lesz, amikor is az első betétdal 
első sorai élesben elhangozva 
utat engednek a káprázatnak: 
„A látszat leplén nem látsz át, 
a titkokon a fátylakon, árnyak 
tűnnek fényeknek, és öröm lesz 
a fájdalom.”

A Kommunizmus Áldozatainak Emléknapjára

78 éve 
történt

ÚjvilágiÚjvilági
káprázatkáprázat
KőbányánKőbányán

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete együttesen értékesí-
teni kívánja az 1/1 arányban tulajdonát képező ingatlanokat:

–  Gergely utca 26. pinceszinti volt óvóhely – 151 m2, félkomfortos – víz és elektromos áram köz-
műellátással rendelkezik.

–  Gergely utca 26. orvosi rendelő – 115 m2, komfortos, közműellátással rendelkezik. 
Az ingatlanok összesített kikiáltási ára:   55 140 000 Ft 
–  mely ár kizárólagosan az ingatlanok együttesen történő értékesítésére értendő
Az ingatlanok megtekintése: 
2025. március 13. (csütörtök) napján 9:00–9:30 között,
2025. március 20. (csütörtök) napján 9:00–9:30 között.
Elérhetőségek: Rácz Szilvia (06 1 666 2725), Holly Tünde (06 1 666 2721).
A személyes vagy meghatalmazott által történő megtekintés a pályázatra való jelentkezés felté-
tele! 
A pályázatra 2025. március 27. (csütörtök) 11:00 óráig beérkezően lehet jelentkezni a Kőbányai Va-
gyonkezelő Zrt.-nél (1107 Budapest, Ceglédi utca 30. főépület, I. emelet 102-es számú irodában) át-
vehető ingyenes jelentkezési lap kitöltésével.

A pályázati eljárással kapcsolatban további felvilágosítás személyesen a Kőbányai Vagyonkeze-
lő Zrt.-nél előzetes időpont-egyeztetéssel félfogadási időben, illetve telefonon a (061) 666-2725-
ös számon kérhető
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E havi rejtvényünk megfejtése egy Prohászka Ottokártól származó idézet folytatása: „Ami a tavasz a természetben,…”

Cikázó napfényben fürdő táj-
képek, gömbölyű formákba 
csavart aktok, mondák és bib-
liai történetek áhítatos alak-
jai. Íme néhány tematikai cso-
mópont, amelyek mentén sű-
rűsödik egy, mára talán már 
elfeledett képzőművész élet-
műve. Ducsay Béla több szá-
lon kötődött Kőbányához, élt 
és tanított is a kerületben, 
mégis csak morzsák lelhetők 
fel róla a közös nemzeti „adat-
felhőben”.

Egy véletlen irányította rá a 
figyelmet néhány éve. Amikor 
a Helytörténeti Gyűjteményt 
új, méltó helyére költöztet-
ték, a Halom utcai vizes rak-
tárhelyiségben egy termetes 
papírhenger gurult elő. Ben-
ne tizenegy vászonra kasíro-
zott szénrajz, szignóval és a 
hagyatéki hivatalnok pecsét-
jével. Valószínűleg adomány-
ként került oda – a méltatlan 
tárolási körülmények sajnos 
nem múltak el nyom nélkül.

De  ki volt Ducsay Béla? 
Mennyit érnek a műalkotá-
sok, és hogyan helyezhetők el 
az életműben?

A kérdések megválaszolá-
sára Verbai Lajos helytörté-
nész vállalkozott, aki nyomo-
zásának eredményeit vetí-
tett képes előadáson a kőbá-
nyai közönséggel is ismertet-
te. A résztvevők közben a raj-
zokból nyílt tárlatot is meg-
csodálhatták. 

Ducsay a vajdasági Ver-
secen született, Kolozsvá-
rott járt polgáriba. Családja 
nem volt tehetős, bizonyítvá-
nya alapján a szépírás és rajz 
ment neki nagyon. Budapes-
ten, a Képzőművészeti Fő-
iskolán folytatta a tanulást. 
A Nemzeti Szalon 1916-os ki-
állításáról készült beszámoló 
csupán őt és Neogrády Lász-
lót emelte ki a növendékek 
közül. Ezután külföldi tanul-
mányutak következtek Itáliá-
tól Párizsig. Látásmódja hol a 
„fényfestők” irányzatát kö-
vette, hol a kubizmussal ka-
cérkodott, mindenesetre be-
leáll abba a friss fuvallatba, 
amelyet a németes irányból 
elforduló művésztársadalmat 
érte. Ebben a „francia forra-

dalomban”, nem mellesleg, az 
„aranyszájú” Hock János ko-
rábbi kőbányai plébános is 
ludas, aki egy ideig a Nemzeti 
Szalon ügyvezetőjeként tevé-
kenykedett.

Ducsay a tízes években már 
a Liget utcai polgáriban talál-
ja magát mint helyettes okta-
tó. Ekkor még új az iskola, hi-
szen a volt hadikórház épü-
letéből alakították ki. A Ta-
nácsköztársaság aztán hirte-
len az igazgatói székbe repí-
tette az alig 26 éves pályakez-
dő rajztanárt. A bukás után 
leváltották, de a vörös terrort 

megúszta, sőt egy későbbi is-
kolai értesítőben méltatták 
becsületes helytállását.

Ducsay ezután inkább a ta-
nításra fókuszált, nyaran-
ta festett csak. Szőnyi István 
köréhez tartozott, Zebegény-
ben gyakori vendég volt. Pe-
dagógus feleségével közösen 
vásárolta meg a Szlávy utcai 
otthonát, amit műteremmel 
bővített. Néhány gyűjtemé-
nyes kiállítás után a halálát 
követő évben nyílt önálló tár-
lata a Nemzeti Galériában. 
Ebből három vagy négy kép a 
közgyűjteménybe is bekerült. 
Műveit a műtárgypiac az ol-
csóbb kategóriába sorolja, bár 
az is igaz, hogy nemrég nyolc-
millió forintig ment fel a licit 
egy aukción. A Helytörténeti 
Gyűjteményben fellelt és be-
mutatott szénrajzok olaj- és 
pasztellfestményei vázlatai 
lehetnek. Verbai Lajos szerint 
hamarosan dönteni kell, hogy 
mi legyen az alkotások sorsa, 
hiszen ha a visszakerülnek a 
papírhengerbe, az állapotuk 
nem javul. 

Ducsay Béla szénrajzai a Helytörténeti Gyűjteményben

A fénycsóvák A fénycsóvák 
kőbányai kőbányai 
piktorapiktora
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Nem hiába menekülsz,Nem hiába menekülsz,
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AZ ÚJHEGYI USZODA ÉS
STRANDFÜRDŐBEN

2025. április 7-9.
(hétfő-szerda)
6-19 óráig

I. KŐBÁNYAI
ÚSZÓFESZTIVÁL

KEDVES KŐBÁNYAIAK!
Szeretettel várunk minden érdeklődőt az Újhegyi 
Uszodában  (1108 Budapest, Újhegyi út 13.) első 
alkalommal megrendezésre kerülő I. Kőbányai 
Úszófesztiválra, melynek keretében minden 
résztvevőnek legalább 500 métert kell teljesíteni 
szabadon választott úszásnemben.

Program
6:00-9:00 Lakossági úszás
9:00-16:00 Kőbányai óvodások és iskolások úszása
16:00-19:00 Lakossági úszás és sportegyesületi tagok úszása

Helyszíni regisztráció 6 órától 18:30 óráig folyamatosan az uszoda 
előterében az adatkezelési nyilatkozat kitöltésével.
Az első 600 induló egyedi éremszalaggal ellátott érmet kap. A legtöbb 
métert teljesítő úszó, valamint a legtöbb résztvevőt mozgósító 
sportegyesület vagy köznevelési intézmény kupát kap.

MINDENKIT SZERETETTEL VÁRUNK!

D. Kovács Róbert Antal
Kőbánya polgármestere

A SPORTRENDEZVÉNY
INGYENES!

HIRDETÉS

„Készen állsz arra, hogy kitörj 
a föld alatti börtönből, vagy 
örökre a pincerendszer fog-
lya maradsz majd?!” A kér-
désre több mint kétezren fe-
leltek igennel. 

A BBU Szervezőiroda „Kapj 
el, ha tudsz” című futóverse-
nyén minden korosztály és 
erőnléti szint megtalálta a he-
lyét a nevezési lapon. Az ovi-
soknak elég volt a 300 méter, 
a családoknak dupla ennyit 
javasoltak, de 21 kilométerig 
lehetett próbálkozni.

Feith Tímea projektveze-
tő szerint lassan bakancslis-

tás élménnyé válnak a futók 
köré ben a kőbányai pince-
rendszerbe szervezett ren-
dezvények, ahol nem csak a 
tempó a lényeg. Idén a szer-
vezők a büntetés-végrehaj-
tással szövetkeztek. Berende-
zett cella várt az egyik homá-
lyos fordulóban, eljött „Béla”, 
az intézmény rabruhába öl-
töztetett bábuja és egy másik 
fordulóban tűztáncosok ré-
misztgettek. A legnépszerűbb 
táv a 4,3 kilométeres volt. 

Valamikor 9 évvel ezelőtt 
Makovics Sándor, azaz moz-
galmi nevén „D-vitamin” is 

ezzel a távval kezdte. A mű-
tősként dolgozó férfi, már 
50 felett, fogadásból indult 
el egy versenyen. Annyira 
megcsapta a futókörök sze-
le, hogy ma már évi 75-ször 
nevez. Sándor a kőbányai fu-
tások alkalmával szinte már 
a stáb része, érmeket oszt, 
hangszórót szerel. És hogy a 
példája ragadós, azt mi sem 
bizonyítja jobban, mint hogy 
idén is találkozott itt néhány 
olyan orvos kollégával, aki az 
ő hatására húzott futócipőt.

Aki pedig csak a pincére 
vagy a rémekre volt kíváncsi, 
de számára gyorsnak bizo-
nyult az iram, az a négy túra 
valamelyikére jelentkezhe-
tett. Az egyik séta élén Rad-
ványi Gábor alpolgármester 

vonult, aki szerint a pincefu-
tás a kőbányaiak számára is 
közösségi élmény. Úgy sac-
colta, hogy körülbelül min-
den tizedik nevező helyi pol-
gár volt. 

Három éve még a Sportliget-
ben fagyoskodott az első „gu-
rulós” csapatverseny mező-
nye, idén már a harmadik Öt-
labda-torna kupáiért ment 
a versengés a Kocsis Sándor 
Sportközpontban.

Rekordszámú, azaz tíz csa-
pat indult, és mintha a kerü-
let minden korosztálya és kö-
zössége delegált volna egy-
egyet. Míg a Kincsem Fut-
sal SE  csikókorú küldöttei 
a korfa alját képviselték, ad-
dig a Fortuna SE nyugdíjasai 
érettebb versenyzőkkel száll-
tak harcba. De volt szomszé-
dokból szerveződő alakulat, 
„papa a gyerekekkel” formá-
ció, és egy munkahelyi társa-
ság, jelesül a Kőbányai Hírek 
csapata. Az öt labdajáték pe-
dig az asztalitenisz, a kidobós, 
a bocsa, a célba rúgás és a cél-
ba dobás voltak. 

A  Szijjártó és Kerékgyár-
tó család tagjaiból álló Szom-

szédok csapata nyugdíjasok-
kal mérkőzött, és bizony a bo-
csában alaposan kikaptak. Pe-
dig a kültéri változatot, a pe-
tanque-ot gyakran játsszák 
ők is az Óhegy parkban. Mind-
két família a Harmat utca kör-
nyékén lakik, és sokat járnak 
ki mozogni együtt. A kőbányai 
tömegsportrendezvényeken 
is mindig részt vesznek. Ke-
rékgyártó Mihály szerint fon-
tos a példamutatás. Ő három 
évtizeden át kézilabdázott, a 
gyerekek jártak a meccsekre. 

Hatalmas segítség számuk-
ra, hogy fejlődik a Sportliget: 
profi futókör, többfajta pálya, 
pingpongasztal létesült. Mi-
hály úgy látja, egy gyerek ak-
kor motivált, ha többféle spor-
tot tud kipróbálni.

Apropó, bocsa. A  játékhoz 
két profi érkezett bíráskodni. 
Egyikük, Perger Patrik villa-
mosmérnök-hallgató, aki ifjú-
sági Európa-bajnokságon volt 
már második. Mint elmondta, 
véletlenül keveredett a játék-
ba, de lenyűgözte a dobások és 

gurítások bonyolult rendsze-
re. Nincs annál nagyobb eksz-
tázis, mint amikor 15 méteres 
távolságból az ember egy tíz-
centis tárggyal eltalál egy má-
sik hasonlót. A bocsa amúgy 
már a paralimpia műsorán is 
megtalálható, és Patrik sze-
rint jó kikapcsolódás, korta-
lan sport. Kőbányán van am-
úgy az egyetlen budapesti pá-
lya, szívesen látnak mindenkit 
az edzésekre. 

Kuróczi Pál, a Kocsis Sándor 
Sportközpont vezetője a szom-
széd térfélen eközben a parti-
zánkidobós összecsapása-
it irányította. A régi tesiórák 
izgalmas meccsei jöttek visz-
sza, több taktikai elemmel fű-
szerezve, bizony a szabályok 
megértése is eltartott egy ide-

Cellafrász és 
smasszer rémek 
az idei első föld 
alatti futáson

Balatoni nyaralás volt az Ötlabda-torna fődíja

Ötletes ötös

Nem hiába menekülsz, Nem hiába menekülsz, 
nem hiába futsznem hiába futsz

ig. A játék tíz perce alaposan 
megizzasztott mindenkit. Jö-
vőre szeretnék, ha még többen 
jelentkeznének a tornára. Von-
zó a díjazás is, hiszen a győz-
tesek Almádiba mehetnek há-

rom napra nyaralni, a dobogó-
sok pedig vásárlási utalvány-
nyal gazdagodtak. És egyedül-
álló, hogy minden csapat egy-
szeri ingyenes belépőt kapott 
az uszodába.
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Családi rendezvény hagyományteremtő szándékkalCsaládi rendezvény hagyományteremtő szándékkal

Ügetőfarsang a 100 éves Ügetőfarsang a 100 éves 
Kincsem ParkbanKincsem Parkban

Nem esett ugyan, de a szél 
a lovin is csípőssé tette feb-
ruár második szombatját. 
A 2025-ös szezon ekkorra 
ugyan már elindult a Kin-
csem Parkban – az Ügető-
farsangot az év harmadik 
versenynapjára tették –, de 
a miliő inkább idézett elő-
szezont, mint főszezont. 
A rendezők azonban elége-
detten nyilatkoztak a hely-
színen tapasztalt érdeklő-
désről. Mint Krebs András 
marketingigazgató fogalma-
zott, a cél az, hogy az Ügető-
farsang négy-öt év alatt el-
érje a hagyományosan soka-
kat vonzó Ügetőszilveszter 
rangját, az új, szintén csalá-
dinak szánt rendezvényt te-
hát organikusan fejlesztik, 
az indulás pedig nézőszám-
ban és hangulatban is meg-
felelt a várakozásoknak.

Jöttek családok és baráti 
társaságok is szép számban, 
egyesek jelmezben, a kíná-
latban volt forralt bor, forró 
tea, farsangi fánk és mind-
ezek mellé élő zene. Ahogy 
szilveszterkor, úgy ezúttal 
is a híres emberek futama 
volt a legfőbb attrakció, a ló-
versenysport iránt elkötele-
zett, 2016-ban elhunyt Jó-
zsa Imre színművész emlé-
kére rendezett versenyen a 

hajtók között – mások mel-
lett – sportriporter, egyko-
ri válogatott futballista, jég-
korongozó, színművész és 
bankár is rajthoz állt. A fu-
tam végig rendkívül szoros 
volt, a célba végül a bankár 
Vida József érkezett be első-
ként, aki egyéb hobbijai mel-
lett lovakat és kutyákat is te-
nyészt. A legkisebb tételben 
mi is fogadtunk erre a fu-

tamra, de a szűz kéz ezúttal 
nem hozott szerencsét. Ta-
lán majd májusban, a Kő-
bányai Díjon.

A Józsa Imre Emlékverse-
nyen részt vett hírességek-
nek a fennállása századik 
évfordulóját ünneplő Kin-
csem Park ügyvezetője, Szo-
tyori Nagy Ádám adta át az 
okleveleket. A  centenári-
um tiszteletére a parkban 

idén lovasemlékművet avat-
nak majd, és a pályát is kor-
szerűsítik. Az Ügetőfarsang 
egyébként nem előzmények 
nélkül, a régi, 2004-ben be-
zárt és azóta elbontott Ke-
repesi úti Ügetőn volt ilyen 
rendezvény anno.
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